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столичната община въз-
ложи поредната поръчка 
без търг на фаворизираната 
общинска фирма “софеко-
строй”, за да чисти район 
“красна поляна”. Друже-
ството ще получи 4,7 млн. 
лева без ДДс за една година, 
за да продължи да извършва 
дейностите по сметосъбира-

не и сметоизвозване, с които 
се занимава от 2015 г. досе-
га. Договорът по т.нар. ин-
хаус процедури е сключен в 
края на миналата година. 

10 млн. лева пък ще 
отидат за облагородяване 
на междублоковите прос-
транства само в райони, ко-
ито имат кметове от ГеРБ. 

сумата трябваше да бъде 
разпределена за ремонт на 
историческата част на Бори-
совата градина, но бе набър-
зо пренасочена в последни-
те дни преди празниците. 

Общинската съветничка 
от БсП Диана тонова изказа 
възмущението си от начина 
на разпределение. 

“това са 10 милиона, ко-
ито ГеРБ си осигуряват за 
изборната кампания. Очак-
вам да гласуваме през след-
ващите месеци преди избо-
рите още такива доклади, 
които ще пълнят черната им 
хазна”, заяви тя пред Бств.

Супер 
тъпо

ИнфлацИята у нас не спада

ГеРБ дават 4,7 млн. лв. на 
общинска фирма без търг
РемонтътнаисторическатачастнаБорисовата
градинаоставабезфинансиране
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По данните на статистическия институт тя остава 16,9%. Це-
ните на стоките и услугите от малката потребителска кошница оба-
че са се увеличили с близо 23% от началото на 2022 г.

ерле нойц е говорител на ек. От 
г-жа нойц чухме, че промени в Пла-
на за възстановяване и устойчивост се 
правят от страните членки само в из-
ключителни случаи, когато те докажат, 
че по обективни причини не могат да 
спазят параметрите (стр. 4). в нашия 
случай става въпрос за предоговаряне 
на срока за закриването на топлоцент-
ралите ни от 2025 г. Миналата седмица 
парламентът възложи на Мс тази зада-
ча, за да не останат 12 000 души без ра-
бота, а техните семейства - без доходи. 
А България - без въглищна енергетика, 
на която разчита.

Значи за всички държави в ес се 
допускат дерогации на сроковете без 
излишен медиен шум, но за България 
- не. Двойните стандарти в ес отдавна 
са факт, но особено дразнещо е, че към 
България винаги има свръхочаквания, 
че ще се строява при първата команда 
“равнис” откъм Брюксел. Безпрекос-
ловно и независимо от това какво ни 
коства. 

Германия, например, въпреки анга-
жимента да закрие топлоцентралите до 
2030 г., с пълна пара ги пусна да работят 
след началото на войната в Украйна. и 
вече близо 40% от производството на 
ток там идва от централи на въглища. 
но забележки няма.

тази двойствена политика на ек 
поставя под въпрос общото ни евро-
пейско бъдеще, защото подхранва 
мощно евроскептицизма у нас, който и 
без това е висок. и ще дойде ден, ко-
гато това ще се превърне от проблем в 
разрив.

В

Нора СтоичкоВа
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сИ отИде
на 95 ГодИнИ
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28 400 деца
са звънИлИ
на телефона 
на довеРИето

БСП получи третия мандат за съставяне на правителство. “имаме план в четири 
стъпки”, заяви корнелия Нинова. Националният съвет на партията се събира 
в сряда, за да реши с кого да се преговаря за съставяне на кабинет

вкадър

оставка 
на ГеРманскИя
военен 
мИнИстъР

Снимкабта

съРБИя ГонИ
БълГаРскИя 
дух

Румен овчаРов: 
ИзИскването за 
спИРане на тецове е 
аБсолютно неаРГументИРано

Стр. 3



БЪЛГАРИЯ2
2023

втоРнИк
17 ЯнуАРИ

  �
Деси ВЕЛЕВА

Пореден “транш” към скан-
дална, но и любима на упра-
вляващите от ГЕРБ в Столич-
ната община, общинска фирма 
е направен в края на миналата 
година. това стана ясно вчера, 
след като бе обявена възложе-
ната вече поръчка без прове-
ден конкурс на дружеството 
“Софекострой”. тя е по дого-
вор за чистотата на целия сто-
личен район “красна поляна”. 
Фирмата ще се занимава със 

събирането и транспортиране-
то на отпадъци, почистването 
и поддържането на улици и 
места за обществено ползване 
в района срещу 4,7 млн. лева 
без ДДС. Срокът на договора 
е една година. 

това е поредната поръчка 
без конкурс, която Столичната 
община възлага на дружество-
то, чието старо име е “Чисто-
та-Искър”. През последните 
години то се прочу с лошото 
си управление, а най-пресният 
скандал бе заради превъзлага-
нето на почти цялата му дей-
ност на външни изпълнители 

- фирми, свързани с Румен 
Гайтански-вълка. 

Според последния фи-
нансов отчет на дружеството 
за 2021 г. то е получило над  
14 млн. лева от всичките си  
15 млн. лева приходи по ин 
хаус договори. от тази сума 6 
млн. лева отново са били изто-
чени за външни подизпълни-
тели. Подобни са числата от 
предходната 2020 г. За 2022 г. 
още не е ясно дали общинска-
та фирма продължава превъз-
лагането на дейността, която й 
се дава от общината без търг. 

ДуМА припомня, че 

“Софекострой” чисти район 
“красна поляна” от 2015 г., 
като за този период е получила 
над 50 млн. лева от общината. 

Последната рекордна по-
ръчка без търг бе поднесена 
на дружеството през октом-
ври миналата година, когато 
с него бе подписан договор за 
1,7 млн. лева за поддръжка на 
депото за неопасни отпадъци в 
кв. “Суходол”. тогава фирма-
та получи още почти половин 
милион лева по друга поръчка 
без конкурс - за разрушаване 
на сгради заради разширение 
на бул. “Ломско шосе”. отдел-

но на дружеството бе дадена 
възможността да се занимава 
със зимното поддържане и 
почистване на част от общин-
ската пътна мрежа в районите 
“овча купел”, “Банкя”, “връб-
ница”, “нови Искър” и “кре-
миковци”.

Междувременно стана яс-
но, че до провеждането на 
местния вот Столичната об-
щина би трябвало да избере 
строители за изграждането или 
осъвременяването на обекти 
за поне 400 млн. лв.

Коментар на стр. 5

Двама грузинци са били арестувани за трафик на осем нелегални 
мигранти от Сирия в рамките на мащабната операция срещу канал-
джийството у нас. Мъжете са задържани вчера сутринта след пре-
следване близо до ямболското село Голямо крушево.

Акцията, наречена “Хавала”, е съвместна между полицията и 
прокуратурата. тя има за цел да прекъсне каналите за трафик на не-
легални мигранти от южната граница с турция към Сърбия и Румъ-
ния, и оттам - към държави от Централна и Западна Европа.

Има задържани, които отговарят за канали за нелегални мигранти, 
както и шофьори, които транспортират мигрантите към вътрешност-
та на страната. вътрешният министър Иван Демерджиев обясни, че 
очаква акцията да продължи на територията на Република турция.

оптимист съм, че България ще влезе в Шенген в началото на 
втората половина на тази година, заяви по-рано Демерджиев след 
среща с Панайотис Митаракис, министър по миграцията и убежи-
щето на Гърция.

“Изправени сме пред общи предизвикателства като държави на 
външна граница, които посрещат нелегалната миграция. нуждаем 
се от ефективна и ясна рамка за охраната на външните граници на 
ЕС. Поради повишения миграционен натиск трябва да постигнем съ-
гласие за незабавни мерки за охрана на външните граници на ЕС”, 
заяви Митаракис. По думите му приемането на България в Шенген е 
важно, защото ще се отрази на туризма и търговията. това приемане 
ще изпрати силно политическо послание за единство на европейския 
континент в период, в който сме изправени пред война, която не сме 
виждали от десетилетия, каза гръцкият министър.

С рекордно ниска стойност 
на безработицата за декември 
завършва 2022 г., съобщават от 
Агенцията по заетостта, позова-
вайки се на данните от админи-
стративната статистика, според 
която тя е 4,7%.

Започналите работа безработ-
ни през последния месец на 2022 
г. са 9938. Работа чрез бюрата 
по труда са открили и 154 души, 
които са пенсионери, учащи или 
работещи. 

През месеца най-голям е 
делът на започналите работа в 
сектора на преработващата про-
мишленост - 18,1%, следват тези 
в търговията - 16,8%,  хотелиер-
ството и ресторантьорството - 
12,6%, държавното управление - 
6,4%, хуманното здравеопазване 
и социалната работа - 6,4%, стро-
ителството - 5,1%, и други.

в края на месеца регистри-
раните безработни в бюрата по 

труда са общо 153 944, което е 
нарастване с 8513 души повече 
спрямо отчетените през ноем-
ври. новорегистрираните през 
декември безработни са 26 413, 
което е 2669 повече от предход-
ния месец. 

на субсидирани работни мес-
та са назначени 1770 души. 

Заявените работни места на 
първичния пазар на труда през 
декември са 5542, като най-много 
свободни места в реалната ико-
номика са заявени в преработва-
щата промишленост (20,5%).

най-търсените от бизнеса 
професии през месеца са: пер-
сонал, полагащ грижи за хората; 
персонал, зает в сферата на пер-
соналните услуги; продавачи; 
работници по събиране на отпа-
дъци и сродни на тях; работници 
в добивната и преработващата 
промишленост, строителството и 
транспорта и др.

обажданията на нацио-
налната телефонна линия за 
деца 116 111 на Държавната 
агенция за закрила на детето 
през миналата година са 28 
400. Подадените сигнали за 
дете в риск са 1052, което е с 
3,34% повече от предходната 
година. най-много от тях са 
за физически и психически 
тормоз на дете. на второ мяс-
то са подадените сигнали за 
неглижиране.

Проведените консултации 
са 7700, като повече от поло-
вината са с деца. Запазва се 
тенденцията за търсене и по-
лучаване на съвети и подкрепа 
по отношение на общуването, 
както с техни връстници, така 
и с възрастните, които се гри-
жат за тях. За изминалата го-
дина се наблюдава спад с 35% 
на мълчаливите обаждания.

И през миналата година 

най-много деца са търсили 
съвет как да общуват с връст-
ниците, като често споделят 
за лошо отношение между 
тях. През 2022 г. обаждания-
та от майки на деца са се уве-
личили с 27,61%, докато 5,2% 
по-малко бащи са търсили 
консултантите на линията. 
като положителна се отчи-
та тенденцията за драстично 
увеличение на обажданията 
от други институции. от ме-
дицински персонал ръстът е 
с 54%, от учебни заведения 
- с 62%, а от структурите на 
МвР - с над 84%.

тревожно е, че през годи-
ната са постъпили 25 обаж-
дания, свързани със суицид-
ни мисли на деца, като само 
през декември са 4. Дете 
споделя с консултантите, че 
често изпитва тревожни ми-
сли, изпада в депресия и има 

желание за самонараняване. 
По думите му има грижов-
ни родители, които правят 
всичко възможно да се чув-
ства добре. в хода на разго-
вора става ясно, че въпреки 
подкрепящата и спокойна се-
мейна среда, детето е тормо-
зено от свои връстници. не 
може да се справи с общува-
нето с тях и е обект на обиди 
и подигравки. Признава, че 
в един от пристъпите си на 
суицидни мисли е погълнало 
лекарства, които в този слу-
чай не са били опасни и не се 
е стигнало до риск за живота 
му. Споделя още, че е тър-
сило информация в мрежа-
та за медикаменти, с които 
е възможно да се стигне до 
фатален край. в резултат на 
намесата на консултантите 
детето казва, че се чувства 
по-спокойно и уверено. 

ГЕРБ дават 4,7 млн. лева на  
любима общинска фирма без търг
Столичнатаобщинахаризапочистванетонарайон„Краснаполяна"
наскандалната„Софекострой"поинхауспроцедура

Задържаха двама грузинци 
за трафик на мигранти

СнимКаБТа

Годишният стенен календар на Регионалния исторически музей в Пловдив  
е посветен на 195 години от рождението на родолюбивия възрожденец  
Христо Г. Данов и 195 години от рождението на Йоаким Груев

Отчитат отново 
най-ниска безработица

28 400 са обажданията на 
детския телефон на доверието
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имаме план за правителство в четири 
стъпки, заяви лидерът на бСП корнелия 
нинова, след като получи мандат за съ-

ставяне на кабинет. "Първо - свикваме 
тази седмица националния съвет. на него 
ще искаме мандат с кои партии да прего-

варяме в парламента. ние ще настояваме 
да преговаряме с всички", поясни нино-

ва. като трета стъпка от левицата ще по-

канят на лидерска среща председателите 
на другите формации. "на нея ще си изя-

сним искаме ли да има правителство или 
играем игрички и се прехвърля горещият 
картоф, за да не се понесе отговорност за 
предсрочни избори. от тази среща зависи 
и четвъртата, и следващите стъпки. ако 
постигнем някакво съгласие, което гаран-

тира мнозинство, започваме да работим 
по задачите на това правителство, срок и 
състав", обясни нинова. тя смята, че все 
още има шанс за редовно правителство. 
Ще бъде трудно, но не е невъзможно, 
трябва да опитаме, заяви тя.

корнелия нинова обясни, че по време 
на преговорите ще търсят това, което съ-

бира политиците и което кризата налага 
да бъде решено най-спешно - инфлация, 
цени, доходи, План за възстановяване и 
устойчивост, нов бюджет за тази година. 
"има неща, които спешно трябва да се 
свършат и които могат да ни обединят. 
това ще търсим, а не нещата, които ни 
разделят", посочи тя.

нинова пое ангажимент бСП да задър-

жи третия мандат разумно време. "Прези-

дентът постави пред нас въпроса за при-

емането на закони в нС, защото бързото 
му разпускане би ни лишило като дър-

жава от много възможности", уточни тя. 
"ако успеем да съставим правителство, 
нямаме никакво намерение да продължим 
политиките на служебния кабинет. ние 
имаме основателни критики към него, що 
се отнася до неравенства, замразяване на 

доходи, неприемането на бюджет в тази 
криза, ръста на цените, инфлацията. има-

ме и своите разминавания по отношение 
оръжията за украйна, както и вторите са-

молети", заяви тя и допълни, че едно ре-

довно правителство не е длъжно да след-

ва политиките на служебния кабинет. тя 
завърши с цитат от древна поговорка, че 
"когато дойдат трудни времена, решени-

ето е в това да имаш търпение".
По-рано вчера корнелия нинова, 

атанас Зафиров, иван Ченчев, кристиан 
вигенин и георги Свиленски отидоха 
на "Дондуков" 2, за да получат мандата. 
румен радев посрещна лидера на бСП 
с червени рози и пожелание по случай 
рождения й ден да бъде жива и здрава. 
нинова отвърна на жеста с кутия бонбо-

ни "Мерси".
"След неуспеха на първия и втория 

опит за съставяне на правителство ви 
давам третия мандат. Спрях се на ва-

шата политическа формация в търсене 
на най-голям шанс това да се случи. във 
времена на политическо противопос-

тавяне тя запази диалога - с всички да 
взаимодейства еднакво добре, както със 
старите политически формации в нС. 
надявам се, че стремежът на бСП към 
силна социална политика ще помогне за 
съставяне на правителство", обърна се 
радев към нинова.

"благодаря за доверието. разбираме 
тежестта на ситуацията и отговорност-

та, която ни се възлага. Ще направим 
всичко, което зависи от нас, за да има 
редовно правителство", отговори нино-

ва. "Доказахме, че можем да разговаряме 
разумно, спокойно и с отговорност към 
националния интерес на българия. така 
и ще продължим в този дух - да търсим 
съгласие и да съставим редовен кабинет, 
който е така необходим на страната", 
подчерта тя.

"като мандатоносител 
ще положим всички уси-

лия правителство да има, 
доколкото зависи от нас. 
Предстои националният 
съвет да се произнесе как 
действаме и какво ще пра-

вим, защото третият мандат 
е последен шанс в рамките 
на този парламент, в усло-

вията на криза, инфлация, 
война, българия да има пра-

вителство. и тази възмож-

ност трябва да бъде използ-

вана по най-добрия начин",  
заяви зам.-председателят на 
народното събрание и на 
бСП кристиан вигенин в 
тв интервю.

По думите му левица-

та ще опита да извади на 
преден план общото между 
партиите и ще остави встра-

ни разделителните линии. 
Ще говорим за политики, 
които сме идентифицирали 
като възможно подкрепени 

от всички или поне от мно-

зинството, а другите ще ос-

тавим за следваща стъпка, 
за да видим какво би могло 
да бъде направено, поясни 
вигенин. Според него прин-

ципният и важен въпрос е 
да се получат гаранции, че 
достатъчно формации же-

лаят да има правителство и 
когато това стане ясно, ще 
свали политическото на-

прежение в парламента и 
ще се отвори възможността 
за създаване на кабинет.

"Между левицата и по-

литиките на служебното 
правителство има ключови 
разминавания. те са свърза-

ни с това, че не беше пред-

ложен бюджет и не беше 
дадена възможност дохо-

дите да бъдат увеличени. 
разминаване има и със за-

купуването на самолетите, 
и с даването на военната 
помощ за украйна - това 

са ключови неща. не смя-

там, че на нас може да се 
гледа като на партия, която 
би продължила тази поли-

тика. По-скоро смятам, че 
правителство, подкрепено 
в рамките на това нС, ще 
трябва да коригира немалко 
от тези политики", подчер-

та вигенин. 
"ние сме отговорни 

пред страната си, българия 
трябва да има правителство 
и бюджет", коментира зам.-
председателят на Пг "бСП 
за българия" иван Ченчев в 
тв интервю. По думите му 
третият мандат е бил нато-

варен със свръхочаквания 
още преди три месеца, кога-

то приключиха изборите на 
2 октомври. тогава всички 
партии казаха, че третият 
мандат е най-важен, защо-

то не виждат реализация на 
първите два - така и се слу-

чи, припомни Ченчев.

националният съвет на бСП 
ще заседава в сряда, за да обсъди 
с кои партии да се разговаря за 
съставяне на правителство, реши 
изпълнителното бюро.

трябва да разговаряме с всич-

ки партии, заяви зам.-председа-

телят на бСП ирена анастасова. 
Според нея е нужно да се прего-

варя за важните приоритети и за 
сроковете, за които те трябва да се 
свършат. "трябва да намерим 4-5 
обединяващи теми, които да са 
работещи за хората в българия", 
поясни анастасова. По думите й 
те ще бъдат посочени от нацио-

налния съвет. ирена анастасова 
смята, че общите политики, които 
биха намерили подкрепа, са соци-

алният вектор и икономиката. Със 
сигурност ще има неща, които ще 
доведат до разногласия, но по ге-

нералната линия не би трябвало 
да имаме различия, категорична е 
анастасова. "Хората искрено ис-

кат да се постигне разбирателство 
по минимални точки. нови избори 
в момента няма да променят по-

литическата картина в страната", 
твърди тя.

"начинът, по който протече 
връчването на третия мандат - с 
бонбоните и цветята, е положите-

лен знак. това са нормални човеш-

ки взаимоотношения. До 3 дни ще 
имаме ясната картина какво ще 
сложим на масата за преговори", 
коментира в телевизионния ефир 
депутатът от "бСП за българия" 
иван иванов. Според него разу-

мен срок би бил този, в който се 
постигне съгласие между полити-

ческите сили за съставяне на пра-

вителство. "Ще подходим изклю-

чително отговорно, ще поканим 
всички партии, експедитивно бър-

зане не би било полезно. трябва 
да се изговорят всички политики, 
които могат да доведат до допир-

ни точки", допълни той.

Корнелиянинова:

Имаме план за кабинет 
в четири стъпки
Президентътвръчитретиямандатна„БСПзаБългария"

КриСтианвигенин:

Ще положим всички усилия
Националният съвет решава 
в сряда с кого да се 
разговаря за правителство
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През декември годишна-

та инфлация в нашата стра-

на се стабилизира на ноем-

врийското ниво от 16,9%, 
сочат данните на национал-

ния статистически институт 
(нСИ). на месечна база по-

вишението на потребител-

ските цени е с 0,9% спрямо 
ноември, когато инфлация 
нарасна с 0,8%.

Сериозно поскъпване 
през последния месец на 
годината се наблюдава при 
потребителската група “раз-

влечения и култура” (месе-

чен ръст с 8,5%). в здраве-

опазването цените нарастват 
с 2,2%, а в ресторантьорския 
и хотелиерския бизнес - с 
1,4%. При някои групи хра-

ни и напитки също има уве-

личаване на цените, като 
поскъпването на хранител-

ните продукти и безалкохол-

ните напитки е с 1% спрямо 

месец по-рано.
транспортните цени оба-

че се понижават с 2,3%, а 
тези за облекло и обувки - с 
1,2%. Спрямо година по-
рано ценовият растеж при 
транспорта се забавя през 
декември до 8,1% от 11,4% 
през ноември, а за облекло и 
обувки - до 7,6% от 8,1%.

По-бързо нарастват раз-

ходите за отдих и култура 
(14,8% спрямо 10,8% през 
ноември) и за здравеопазва-

не (8,7% спрямо 6,6%).
По традиция през послед-

ния месец на годината, кога-

то са коледните празници, 
винаги се наблюдава малко 
по-висока инфлация. Хар-

монизираната инфлация (ин-

дексът HICP според общите 
европейски стандарти) през 
декември нараства с 0,8% на 
месечна база, докато хармо-

низираната потребителска 

инфлация на годишна база 
остава на ноемврийското 
ниво от 14,3%.

Индексът на цените за 
малката кошница се пови-

шава през декември 2022 г. 
с 1,2% спрямо месец по-рано 
и с цели 22,8% от началото 
на годината, след като през 
първите единадесет месеца 
на 2022 г. инфлацията в мал-

ката потребителска кошница 
се повиши с 21,4% спрямо 
същия период година по-ра-

но.
През декември 2022 г. це-

ните на стоките и услугите 
от малката кошница за най-
нискодоходните 20% от до-

макинствата са се променили 
спрямо предходния месец, 
както следва: увеличение с 
1% при нехранителните про-

дукти, повишение с 1,5% на 
цените на хранителните про-

дукти и с 0,5% на услугите.

Европейската комисия е запозната 
с решението на народното събрание 
за преразглеждане на българския план 
за икономическо възстановяване от 
пандемията, заяви на пресконферен-

ция в отговор на въпрос говорител на 
комисията, предаде Бта. все още не 
сме получили официално искане от 
българските власти в тази посока, до-

бави той.
Правилата предвиждат, след като 

Съветът на ЕС е одобрил даден план, 
промени да се правят само по изклю-

чение. Съответната държава трябва 
да докаже, че повече не е в състояние 
да изпълни части от плана или целия 
план заради обективни обстоятелства, 
поясни говорителят.

Ек е готова да обсъжда поставени-

те в плановете цели, които е необходи-

мо да бъдат променени. това може да 
наложи задълбочена оценка от комиси-

ята случай по случай, отбеляза той.
Дори променен, планът трябва 

да отговаря на всички изисквания за 
оценка, включително по отношение 
на нуждата 37% от отпусканите от 
ЕС средства да бъдат насочени към 
опазване на околната среда и да се 
изпълняват препоръките на Ек. За 
България това включва изискването 
за постепенно изчистване на иконо-

миката от въглеродно замърсяване, 

уточни говорителят.
Българският план бе одобрен през 

май миналата година. вниманието 
сега трябва да бъде насочено към 
неговото изпълнение. Засега планът 
предвижда значителни средства за 
промени и инвестиции в областта на 
енергетиката, напълно съвместими 
с целите на ЕС за прекратяване на 
зависимостта от руските изкопаеми 
горива. Българският план предвиж-

да намаляване на замърсяването от 
производството на енергия с 40% до 
2025 г. Същевременно са предвиде-

ни възможности за инвестиции във 
възобновяема енергия и средства за 
съхранение на енергия - общо над 2 
милиарда евро, заяви говорителят.

България е на първо място в ЕС 
по замърсяващо производство. Го-

товността на страната за премина-

ване към по-чиста икономика бе ре-

шаваща за одобряването на плана, 
отбеляза той. когато държава от ЕС 
поиска преразглеждане на плана, до 
извършването на новата оценка пла-

щанията няма да бъдат засегнати, по-

ясни говорителят. По неговите думи 
преоценката се извършва по правила-

та за предварително одобрение - т.е. 
Ек и Съветът на ЕС ще разполагат с 
няколко месеца, за да се произнесат 
по исканите промени.

“трябва да разберем 
една простичка истина - 
или вървим с Европа и с 
тенденциите на т.нар. зе-

лен преход и се опитваме 
да съобразим национални-

те си интереси с това, или 
се изолираме от този про-

цес.” това заяви пред Бнт 
по повод предоговарянето 
за въглищните централи в 
Плана за възстановяване 
бившият енергиен ми-

нистър румен овчаров. 
Според него опитът да се 
намери разумно решение 
за тецовете е възможен, 
ако политиците направят 
усилия и в партиите си, 
и в европейските полити-

чески семейства. “трябва 
да знаем, че това ще бъде 
временно решение, защо-

то в момента практическо 
решение за спиране на 
тецовете няма. 22 млрд. 
квтч са произведени от 
тях за миналата година от 
50-те, които е произвела 
цяла България”, уточни 
овчаров.

Бившият енергиен ми-

нистър каза, че от 1990 
г. насам сме изпълнили 
условията за 55% намаля-

ване на емисиите - имали 
сме 105 млн. т през 1990 
г., сега са 50. Политиците, 
според него, не са посме-

ли да поставят този въ-

прос и са поели ангажи-

мента за намаляване с още 
40%. По думите му това 
се дължи на “слугинаж, 
безгръбначност и неком-

петентност”. “И трябва да 
се каже, че изискването 
за спиране на тецовете в 
момента е абсолютно не-

аргументирано, то поствя 
на риск електроснабдя-

ването на целия регион, 
затова дайте да мислим 
за компромисен вариант - 
това е аргументът, само че 
този аргумент трябва да 
бъде подкрепен от всички 

политически сили”, под-

черта овчаров.
на въпрос за замест-

ващи и резервни мощно-

сти той посочи, че имаме 
нужда от страшно много 
електроенергия. “ако 
през 2035 г. престанем да 
регистрираме двигатели 
с вътрешно горене и за-

почнем да ги заместваме 
с електрически автомо-

били, само за това ще ни 
трябват около 80 млн. 
мвтч. в момента Бъл-

гария е произвела 50 за 
цялата година, аЕЦ “коз-

лодуй е произвела 16”, 
заяви бившият енергиен 
министър. И отбеляза, че 
няма и откъде да внасяме 
електроенергия.

въпреки топлото време зим-

ните ни курорти са пълни, а ану-

лираните резервации са много 
малък процент, съобщи пред 
Бтв служебният министър на 
туризма Илин Димитров. “това 
затопляне не е само в България, 
то е в цяла Европа. много от 

зимните курорти в Европа не 
отвориха или го направиха с 
ограничен капацитет. мога да 
похваля нашите зимни курорти 
Пампорово и Банско. в Пампо-

рово бяха направили малко чудо 
- въпреки топлото време имаше 
7 оборудвани писти. Същата е 

ситуацията в момента и в Бан-

ско, те се подготвят за старта на 
Световната купа по сноуборд”, 
каза министърът.

Димитров отчете, че през 
януари тази година има около 
537 000 регистрации на турис-

ти, което е с около 100 000 по-

вече от тези за януари 2022 г. 
на въпроса дали не трябва да се 
отложи откриването на сезона в 
зимните курорти заради измест-

ването на зимата той отговори: 
“министерството на туризма не 
определя кога започва сезонът. 
това е символично откриване и 

е традиция. Зимните курорти не 
са само ски. оказа се, че къде-

то е добре развит спа туризмът, 
има ръст на посещенията”. Ди-

митров напомни, че има уеб 
камери, на които всеки може 
да провери в кой курорт колко 
сняг има в момента.

Инфлацията у нас не спада
Тяостава16,9%,малкатапотребителскакошницаобаче
епоскъпналасблизо23%отначалотона2022г.

СнимкаЕмилиякоСТадинова

РумЕновчаРов:

Изискването за спиране на тецове 
е абсолютно неаргументирано 

ЕкнипРЕдупРЕди:

Промени в Плана  
за възстановяване - само  
по изключение

Въпреки топлото време зимните курорти са пълни

Румен Овчаров
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АНАТолИйсТАНКУлов

1605 - ИЗЛИЗА ПЪРВИЯТ ТОМ 
НА “ДОН КИХОТ ДЕ ЛА МАНЧА” 
ОТ МИГЕЛ ДЕ СЕРВАНТЕС. Вто-

рият е публикуван през 1615 г. При-

ключенията на испанския идалго и 
неговия оръженосец Санчо Панса 
звучат актуално и през ХХI в. (На 
снимката - оригинална корица на 
първото издание на книгата)

1847 - РАЖДА СЕ НИКОЛАЙ ЖУКОВСКИ, 
РУСКИ УЧЕН (УМИРА 1921 Г.). Създател на на-

уката аеродинамика, “баща на 
руската авиация”. През 1904 
г. открива Закона за подемна-

та сила на самолетното крило, 
определя основните профили на 
крилата и перките на витлата 
на самолетите, разработва вих-

ровата теория за витлото и др. 
Създава лаборатория по аеродинамика и възпита-

ва плеяда знаменити конструктори на самолети и 
двигатели, теоретици на авиацията.

1863 - РАЖДА СЕ КОНСТАНТИН СТАНИСЛАВ-

СКИ, РУСКИ РЕЖИСЬОР И ПЕДАГОГ (УМИРА 
1938 Г.). Съвременният театър е 
изграден върху неговата теория. 
Основател на Московския худо-

жествен театър, чието истинско 
начало е свързано с поставянето 
от Станиславски на пиесата 
“Чайка” от Антон Чехов. Ръково-

дител е на Оперната студия към 
Болшой театър, по-късно Оперен театър “Кон-

стантин Станиславски”.

1933 - РАЖДА СЕ ДАЛИДА, ИТАЛИАНСКА ПЕ-

ВИЦА (УМИРА 1987 Г.). Рожденото 
й име е Йоланда Джилиоти. Известна 
е предимно като изпълнител на френ-

скоезични песни. Пее в дуети с Шарл 
Азнавур, Ален Делон и др., изнася кон-

церти в най-големите зали във Фран-

ция, Египет, Италия, САЩ, Виетнам 
и др. Има участия в киното. В личния си живот 
Далида преживява много трагични моменти, дове-

ли до фаталния й край.

1942 - РАЖДА СЕ МОХАМЕД АЛИ, АМЕРИКАН-

СКИ БОКСЬОР (УМИРА 2016 Г.). Рожденото му 
име е Касиус Клей. Олимпийски 
шампион от Рим 1960 г. Изхвър-

ля златния си медал в р. Охайо 
като протест заради отказано 
обслужване в ресторант, защо-

то е чернокож. За откриването 
на Олимпийските игри в Атлан-

та през 1996 г., когато трябва 
да запали олимпийския огън, получава друг златен 
медал. Многократен световен шампион по бокс за 
професионалисти.

1978 - УМИРА АТАНАС ДАЛЧЕВ, ПОЕТ И ПРЕ-

ВОДАЧ (Р. 1904 Г.). Редактор 
(1953-1956) и главен редактор 
(1957-1965) на сп. “Пламъче”. 
Автор е на сборниците с пое-

зия “Прозорец” (1926), “Сти-

хотворения” (1928), “Париж” 
(1930), “Ангелът на Шартър” 
(1943), “Балкон” (1972) и др., както и на книгите 
“Фрагменти” (1967), “Страници” (1980) и др. 
Прави преводи на поезия и белетристика от френ-

ски, испански, немски и руски език.

2014 - УМИРА ЛИЛЯНА КИСЬОВА, ОПЕРЕТНА 
ПЕВИЦА (Р. 1928 Г.). От 1951 г. е 
солистка в Държавния музикален 
театър “Стефан Македонски”. 
Дългогодишна партньорка на опе-

ретния артист Видин Даскалов, 
с когото участва и в концертни 
програми. Изпълнява повече от 80 
роли. Удостоена със званията “За-

служил артист” и “Народен артист”.

Служебният регио-

нален министър иван 
Шишков за пореден път 
подхвана темата за качест-

вото при изграждането на 
магистрала “тракия”. в 
телевизионно студио по 
късна доба той донесе тест 
от проверка на регионал-

ното министерство за ма-

териалите, вложени при 
строителството на втори 
и трети лот на аутобана. 
Шишков постави на ма-

сата т.нар. ядка - специал-

но изкопана част от пътя, 

която трябва да покаже 
реалното съдържание на 
настилката. Проверката, 
която цитира министърът, 
не е нова, а от октомври 
м.г. При нея стана ясно, 
че липсват между 12 и 
17% от асфалта, който би 
трябвало да бъде вложен 
във втори и трети лот на 
пътното съоръжение. а 
тази ядка показва след-

ното - по проект асфалтът 
трябва да е 220 мм от три-

те пласта на настилката. 
той обаче е между 185 
и 190 мм. Стойността на 
двата участъка бе около 
133 млн. лева. и тук въз-

никва големият въпрос: 
защо сравнително нов 
магистрален участък е 
в такова катастрофално 
състояние?

отговорът е елемен-

тарен. това е резултатът 
от сбърканата, може би 
съзнателно, политика на 
правителствата на ГЕрБ 
в този емблематичен за 

тях сектор. опитите на 
някогашния премиер Бо-

рисов да докаже, че може 
да строи евтино пътища 
у нас, излязоха солено на 
българските граждани. 
оставяме настрана вих-

рещата се в тази област 
корупция, за която няма 
по-показателен пример 
от това, което се случи с 
другата магистрала - “Хе-

мус”. уредените за оп-

ределени фирми търгове 
станаха всекидневие при 
порочното управление на 
Меси от Банкя. 

на тези фиктивни тър-

гове строителните фирми 
надцакваха с безумно ни-

ски оферти, а резултатът 
е некачествени пътища. 
които много скоро след 
откриването отново тряб-

ваше да се ремонтират. 
всъщност това нямаше 
никакво значение. ва-

жното бе да има поводи 
за рязане на ленти. така 
някогашната власт на 

практика доказа, че на 
брашното е евтина, а на 
триците - скъпа. в част от 
случаите проблемът не бе 
в изпълнителите на про-

ектите, защото те бяха по-

ставени пред дилемата да 
предлагат изключително 
ниски цени или да оста-

нат без поръчки. 
още през далечната 

вече 2011 г. социалистите 
бяха първите, които алар-

мираха, че тези лотове от 
аутобана се строят с нека-

чествени материали. Че в 
основата на пътя реално 
се полага пепел, което 
ще бъде пагубно при екс-

плоатацията на трасето. 
Години по-късно, през 
2018-а, БСП алармира и 
Брюксел за поразиите с 
българските пътища. то-

гава представителите на 
левицата бяха изкарани 
едва ли не национални 
предатели. “Предатели”, 
чиито верни твърдения 
животът доказва и днес.

  �
Евгени ГАВРИЛОВ

Доказаниистини

Парите на Столична-

та община продължават 
да текат в “правилната” 
посока. отиват за люби-

ми общински фирми без 
конкурс, наливат се в 
грандиозни ремонти, от 
които после остава ви-

дим само грандиозният 
неуспех, вървят към сто-

лични райони, водени от 

гербаджийски кметове. 
Местните избори още 

са далече, но кампанията 
за тях започна отрано. 
не е лесно да се прецени 
точното време за старта й 
на фона на перманентна-

та кампания, която върви 
за централната власт. на-

стоящият кмет Йорданка 
Фандъкова вече обяви, че 
няма да се кандидатира, 
но с това амбициите на 
ГЕрБ съвсем не намаля-

ват. Затова разпределе-

нието на парите в послед-

ната година от мандата е 
от първостепенно значе-

ние за ръководството на 
кметството.

Фандъкова тези дни 
съобщи, че ще разхвър-

ля няколко десетки ми-

лиона за претенциозна 
строителна програма с 

нови обекти и ремонт на 
стари. обаче на столи-

чани, като чуят думата 
“ремонт”, косите им се 
изправят. резултатите от 
злополучните поправки 
през последните години 
са видими из целия град. 
неслучайно сега обяве-

ните градежи и обновя-

вания ще приключат дос-

та след изборите и едва 
тогава ще има истински 
отзвук за сегашното уп-

равленско самохвалство. 
Без никакви скрупу-

ли на последната сесия 
на Столичния общински 
съвет пък бяха разпре-

делени няколко милиона 
за облагородяване само 
на райони с кметове от 
ГЕрБ. явно рози и рай-

грас са заслужили един-

ствено онези столичани, 

които са избрали правил-

ните управници, а за дру-

гите остават троскотът и 
тученицата. Да знаят от-

къде идва изобилието и 
благото. 

от “Московска” 33 
оперират отлично с фи-

нансите, когато знаят как 
да захранват и фавори-

зирани общински фирми 
със съмнително управле-

ние и още по-загадъчна 
дейност. “Софекострой” 
е пример за работа под 
сурдинка, в мъгла, но 
скандалната й дейност 
все излиза на повърх-

ността с поредния голям 
резил. За поддържането 
й обаче пак се намериха 
милиони без усилие. 

Дошло е време за 
раздаване. Само да си от 
правилната страна.

Паризаправилните
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Деси ВЕЛЕВА
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не стихва бурята от коментари, 
която се изви след телевизионната 
премиера на филма на Максим Генчев 
“Ботев”. различни мнения, повечето 
отрицателни, да не кажа дори крайни. 
и субективни. всеки има своя пред-
става за Ботев, както и за другите ни 
големи революционери. изградена с 
години. и угодия няма да има никога. 

Сигурно ще скандализирам мно-
зина, като кажа, че на мен филмът ми 
хареса. Поне що се отнася до образа 
на Ботев. Много силна игра на актьора 
Деян Жеков. ама екранният Ботев го-
ворел със стихове, с цитати от статии. 
Бил прекалено патетичен и т.н.

как се раждат стиховете, статии-
те? По поръчка ли? При творци като 
Ботев това е невъзможно. “Повзри 
се в живота,/ и ето ти Ботев” - казва 
друг голям революционер, вапцаров. 
още повече, че и поезията, и публи-

цистиката на “четоводеца” не са само 
изблик на творчество, а послания към 
народа. 

а смятате ли, че младите хора по-
знават добре Ботевата поезия, публи-
цистика? и не е ли това начинът да 
се заинтересуват от творчеството на 
гения?

Да, може би на места филмът е 
малко наивен. Може да имаме пре-
тенции към образите на другите рево-
люционери. Да, за да разбереш някои 
сцени, трябва да си чел достатъчно ис-
тория. и битките не са толкова епич-
ни, нали свикнахме на прескъпи холи-
вудски продукции с много пукотевица 
и ефекти... има и доза художествена 
измислица, но това не е документален 
филм, нали?

а може би трябва само докумен-
тални филми да се правят за нацио-
налните ни герои? но и там е важно 
как интерпретираш фактите... и каква 
цел си поставяш. 

Много по-опасно е, когато се пише 
и говори от псевдоисторици, че Ботев 
бил “терорист”, отвлякъл кораб и из-
правил се с оръжие в ръка срещу уста-
новения в османската империя ред.

Много по-опасно е, когато в жъл-
тите вестници, четени от голяма част 
от българите, излизат материали, ко-
ито пишат какъв “вагабонтин” е бил 
Ботев и други подобни. 

Много по-опасно е, че от учебни-
ците е извадена Ботевата публицисти-

ка. ама честно, как мислите, колко 
от днешните млади хора са я чели? а 
колко от тези, които са я чели, я пом-
нят, препрочитат? кога за последен 
път сме разтваряли Ботевата стихо-
сбирка?

Много по-опасни са дори твърде-
нията, че Ботев бил убит от българи. 
това също се прави целенасочено - 
вижте ни, българите, какви сме, уби-
ваме героите си. 

разговарял съм с много млади хора, 
които харесват филма. които отидоха 
да го гледат още по кината. а живеем 
във време, когато мерилото за тях са 
холивудските продукции. Смятам, че 

във филма го има патриотизмът, от 
който се нуждаем днес. и който, за съ-
жаление, се разминава с официалната 
ни политика, налагана отвън и целяща 
национално обезличаване.

Затова най-важното е да запазим 
светостта на образа на Ботев, както и 
на всички онези големи наши револю-
ционери от безсмъртната кохорта на 
възрожденците. Ботев в нашите очи, 
а и в очите на следващите поколения 
трябва да бъде светец, недостижим 
връх. Подобно на християнските све-
тци, които също в живота не са били 
идеални, но са канонизирани именно 
чрез светите си дела.

Недостижимият Ботев
Многопо-опасное,когатосепишеиговори
отпсевдоисторици,четойебил„терорист”,отвлякълкораб

  �
Боян БОЙЧЕВ

“Свободата, която ни спо-
ходи след драматичните про-
мени през 1989 година, ся-
каш е непълна и не отговаря 
на смисъла на самото поня-
тие. ние сме едновременно 
много по-щастливо свобод-
ни, но и по-принудени да жи-
веем в този материален свят, 
който ни заобикаля и който 
превърна отново българина 
в непрестанно оцеляващ.” 
това каза в предаването “До-
бро утро, България” на радио 
“Фокус” писателят владимир 
Зарев. 

“а оцеляването не е фор-
ма на свобода. Бедността е 
принуда, тя е насилие, какво-
то насилие беше и ковиД - 
насилието на неизвестността 
по-сетне, тъй като това беше 
една опасност, която идваше 
сякаш отвсякъде и отникъ-
де. и по-сетне и свободата, 
принудата да правим едно и 
също и да не го правим - да 
носим маски и да не ходим 
на театър. и най-сетне - на-
силието на задължителното 
равенство. ковиД донякъде 
беше една метафора на всич-
ко това, което се случи след 
10 ноември в България. Дали 
човек може да бъде свобо-
ден, когато доброволно се 
лиши от свободата”, посочи 
още владимир Зарев.

Според писателя всеки от 

нас се стреми към власт. иска 
да осъществи властта си над 
някого, над нещо. Дори твор-
чеството е форма на власт. 
“един голям писател също е 
един очарователен тиранин 
със своето творчество”, смя-
та Зарев.

“инстинктивно детето 
също иска да упражни влас-
тта си над родителите. власт 
е красотата, власт е знание-

то, форма на власт са парите, 
общественото положение. 
всичко, към което ние се 
стремим в най-дребните си 
житейски проявления, е опит 
да постигнем власт над нещо 
или някого. Дори страдание-
то е форма на власт. Сакатият 
човек показва отрязания си 
крак, за да упражни властта 
си над нас и да ни принуди да 
му дадем милостиня.”

“Проблемът за властта е 
особено важен и днес. влас-
тта в България не функцио-
нира. Смисълът на властта е 
да създава ред. но това, което 
се случва днес в България, е 
точно обратното. не се спаз-
ва основното задължение за 
ред, единство и перспектива 
за българския народ”, смята 
още владимир Занев.

“Българинът е подвластен 
на всичко, което се случва в 
този свръх либерален свят. 
а едно от най-големите не-
щастия на либералния човек 
е желанието му непрекъсна-
то да има, да има до безкрай-
ност. Човекът се превърна 
в непрестанен консуматор. 
това качество се възпитава 
във всеки от нас. а това нещо 
се отразява зле и на природа-
та, в която живеем, защото 
ние я рушим.”

Според Зарев, това усилие 
да имаш жилище, кола, кога-
то се превърне в единствена 
цел и се живее бездуховно, 
е паразитно. “Големите пари 
създават огромно усещане за 
свобода и за власт, но, от дру-
га страна, парите превръщат 
човек в роб на своята власт. 
той трябва непрекъснато да 
ги обгрижва, те трябва да се 
увеличават непрестанно.”

“Човешкото щастие е 
нещо много сложно. Щас-

тие е хората да са здрави, да 
са в хармония със себе си, 
със света, да има нежност, 
любов между хората, която 
обединява. Щастие са тези 
патриархални ценности, кои-
то този свят разруши. в тях 
имаше върховни правила, 
които правят хората близки 
и създават обща перспектива 
за живот.”

“Българската култура, 
духовността е това, което е 
спасявало българския народ 
многократно”, твърди още 
писателят Зарев.

“аз продължавам да вяр-
вам, че духовността и кул-
турата ни имат по-голямо 
значение за нашата незави-
симост. културата е нещо, 
което винаги обединява. тя 
създава състояние на еди-
нение в народа. в момента 
културата ни е в доста добро 
състояние, въпреки тотално-
то безгрижие на държавата 
към нея. имаме млади автори, 
които се развиват, театърът 
ни преодоля огромна криза 
и процъфтява, имаме чудес-
ни художници и музиканти. 
а политиците - те са в почти 
истеричен егоизъм и се инте-
ресуват от културата само по 
време на избори, когато мо-
гат да ползват авторитета на 
хората от културата”, смята 
още владимир Зарев.

ПисателятВладиМирЗареВ:

Оцеляването ни е форма на свобода, бедността е принуда
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Проф. Здравко РАЙКОВ

Все повече са хората на Запад и у 
нас, които искат сраженията в украйна 
да спрат скоро с мирни преговори. Те 
се надяват с тях да завърши и санкци-

онната война, обявена на Русия. и така 
да бъде овладяна икономическата кри-

за, която ги обрича на мизерия и стра-

дания. 
Подобни нагласи на общественото 

мнение установяват социологически 
проучвания в различни държави. Дори 
и в СаЩ, където машината за проми-

ване на мозъци е невероятно мощна и 
ефективна, расте делът на хората, на-

стояващи за мирни преговори. Така из-

следователският център  The Chicago 
Council on Global Affairs отбелязва, че 
ако през юли м.г. 38 на сто от амери-

канците са настоявали СаЩ да под-

тикнат киев към мирно регулиране на 
конфликта с Русия, то през декември 
те са се увеличили на 47 на сто. 

Тези, които са за продължаване на 
подкрепата на украинския режим, са 
намалели съответно от 58 на 48 на сто. 
а близо една трета от американците са 
на мнение, че СаЩ незабавно трябва 
да се откажат от каквато и да е финан-

сова и военна подкрепа на украйна. 
Особено силно е изразено недовол-

ството от политиката на Джо Байдън 
спрямо украйна сред привържениците 
на Републиканската партия. Там делът 
на подкрепящите активното военно 
финансиране на украинския режим е 

намалял от 80 на сто през май до 55 на 
сто през декември.

Подобна тенденция се забелязва 
и в Европа. В края на декември 2022 
г. бяха публикувани данни от проуч-

ване на агенция Ifop, които сочат: 70 
на сто от французите настояват за ди-

пломатическо решение на конфликта 
в украйна! Фредерик Даби - директор 
на Ifop, коментира за Le Journal du 

Dimanche, че мнозинството французи 
категорно не подкрепят налаганата 
от различни манипулатори теза “на-

паднатата страна е длъжна да побе-

ди страната агресор”. Особено силно 
желаят преговорите да надделеят над 
сраженията жените и младите хора 
във Франция.

                                                                                                                                                      

                       На стр. 9

Еднатретаотамериканцитесмятат,чеСАЩ
незабавнотрябвадаоткажаткакватоидае
финансоваивоеннаподкрепанаУкрайна

70настоотфранцузитенастояватза
дипломатическорешениенаконфликта.
Особеносилножелаятпреговорите
данадделеятнадсражениятажените
имладитехоравъвФранция

Проучванена„Евробарометър”показва,
чебългаритенай-малкоискатЕСда
продължидаоказвавоеннапомощ
наКиев.Товаобачеизобщоневълнува
евро-атлантическоориентиранитеобрази,
напълниликоридоритенавластта

В интервю за радио  
„Кошут“ унгарският 
премиер осъди санкционната 
политика на Брюксел

не мога сам да накарам ЕС да отмени 
санкциите срещу Русия, това могат да на-

правят само Франция и Германия. 
Само французите и германците могат 

да променят позицията на ЕС за санкции-

те, политическият ресурс на унгария не е 
достатъчен за това. Мога само да ограни-

ча щетите.
някой от ръководството на ЕС най-

после трябва да каже: Хора, развалихме 
всичко, време е да спрем, защото по-ната-

тък проблемите, породени от санкциите, 
само ще растат.От икономическа гледна 
точка Европа е единственият или поне 
основният губещ от войната. америка 
определено печели. Що се отнася до Ру-

сия, спорно е дали тя печели или губи в 
резултат на украинския конфликт...

Великобритания ще даде  
на Киев 14 танка 
„Чалънджър 2“, Полша -  
14 „Леопард“, Франция -  
леките танкове AMX-10

Съединените щати и западните стра-

ни нарушават обещанията за подкрепата 
за украйна и все повече засилват при-

съствието си в зоната на конфликта.
СаЩ предприемат нови и нови 

стъпки, погазвайки старите си обеща-

ния, за да помогнат на киев. на думи 
членките на наТО се страхуват от 
провокиране на Трета световна война, 
но въпреки това пресичат границите - 
първо, като доставят на киев реактив-

ни системи за залпов огън HIMARS, 
второ, с изпращането на зенитно-ра-

кетните комплекси “Патриот”, а сега 
на дневен ред са танковете.

Западът може да продължи да пре-

сича “червените линии”...
                                                                                   

Още по темата на стр. 9

ВОЙНАТА В УКРАЙНА 
ЕСКАЛИРА, ДИПЛОМАЦИЯТА 
АБДИКИРА, ПРОПАГАНДАТА 
ТРИУМФИРА

ВиКТОрОрбАн:

Европа губи, 
Америка печели

ДжЕйСънФийлДС:

Танковете - 
новата „червена 
линия“ на НАТО
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снимкибта

Масови протести обхванаха през уикенда най-големите испански автономни области. Най-много хора излязоха 
на улиците в Мадрид, Каталуня, Страната на баските, Валенсия и др. Докато болните от грип и КОВИД-19 
се увеличават, властите създават хаос в здравната система, категорични са протестиращите

30 000 срещу промени
в здравеопазването
Демонстрацииимашеинадругиместависпания

около 30 000 души из-

лязоха през уикенда по ули-

ците на Мадрид на протест 
срещу приватизацията и съ-

кращенията в общественото 
здравеопазване на автоном-

ния регион. Демонстраци-

ята им съвпадна с безсроч-

ната стачка на лекарите и 
педиатрите в столицата.

Протестиращите поис-

каха по-малко съкращения 
и по-голямо финансиране, 
което от месеци е блоки-

рано от конфликта между 

синдикатите и регионално-

то правителство. С лозунги 
“По-малко речи и повече 
ресурси”, “Здравето не се 
продава, здравето се за-

щитава” те демонстрираха 
критичното си отношение 
към Министерството на 
здравеопазването и реги-

оналния премиер Изабел 
Диас Аюсо. някои открито 
я призоваха да подаде ос-

тавката.
Заигравайки с послед-

ната песен на Шакира и ар-

жентинския диджей Биза-

рап, Алехандра Хасинто от 
крайнолявата “унидас По-

демос” заяви, че регионът 
на Мадрид е “най-богатият 
в цяла Европа” и заслужава 
здравеопазване на нивото 
на “Ферари”, а премиерът 
Аюсо им предлага “туин-

го” (модел на Рено - б.р.).
недоволните са убеде-

ни, че Аюсо цели да нало-

жи “бизнес” план, според 
който хората, искащи добро 
здравеопазване, трябва “да 

плащат за него”.
През двата почивни дни 

демонстрации срещу мест-

ните власти и липсата на 
кадри и финанси в общест-

вената здравна система се 
проведоха в още няколко 
автономни региона на стра-

ната. опасенията на демон-

странтите са, че в разгара 
на сезона на грипа и ре-

спираторните заболявания, 
когато болниците са пре-

пълнени, няма достатъчно 
персонал.

Германският министър на отбраната кристинe Ламбрехт 
подаде оставка след поредица от гафове, които доведоха до 
нарастващи съмнения за способността й да приведе герман-

ската армия във форма заради войната в украйна. тя заяви, 
че “продължилия месец медиен фокус” върху нея й е попре-

чил да взима “политически решения, свързани със сигур-

ността, в интерес на гражданите на Германия”. Последният 
повод за критики бе новогодишното й обръщение. то бе за-

писано на тротоар на фона на заря, а думите й бяха разбрани 
частично поради вятъра и шума от фойерверките. 

Германия вече обяви, че ще даде на украйна 40 БтР-а 
“Мардер”, но след 6-7 месеца заради ремонтирането им. Ис-

каните от киев тежки танкове “Леопард 2” може да бъдат 
получени най-рано през 2024 г., пак заради ремонт.

компаниите за хранителни продукти, които реализират 
големи печалби при растяща инфлация, трябва да бъдат об-

лагани с данъци, за да се намали неравенството в световен 
мащаб, заяви групата за борба срещу бедността “оксфам” 
преди среща на Световния икономически форум в Давос.

в доклада й се казва, че през последните две години 
свръхбогатите са натрупали почти два пъти повече богат-

ство от останалите 99% от населението. най-малко 1,7 млрд. 
работници живеят в страни, където инфлацията изпреварва 
ръста на заплатите им, въпреки че състоянието на милиарде-

рите се увеличава с 2,7 млрд. долара на ден.
За решаване на проблема “оксфам” настоява за по-висо-

ки данъци за богатите - от еднократни “данъци солидарност” 
до повишаване на минималните ставки за свръхбогатите.

Необичайният снеговалеж 
и студеното време принуди властите 
в Иран да затворят училищата, 
някои частни и държавни 
предприятия. В страната 
има недостиг на природен газ

„Оксфам”: По-високи 
данъци за богатите

Оставка на германския
военен министър

Хърватският президент обвини САЩ и НАТО
САЩ и нАто с помощта 

на украйна водят прокси вой-

на срещу Русия, заяви във ву-

ковар хърватският президент 
Зоран Миланович, цитиран от 
държавната информационна 
агенция ХИнА.

Държавният глава отбе-

ляза, че не вижда смисъл от 
санкции срещу Москва. “Пла-

нът не може да бъде отстраня-

ването на Путин. Планът не 
може да бъде санкции. те са 
абсурдни, няма да постигнем 

нищо с тяхна помощ. те дори 
не сломиха Милошевич със 
санкции... те вървят от война 
към война. какво трябва да 
бъда аз, роб на Америка ли”, 
попита президентът на Хър-

ватия.

това не е първото изявле-

ние на Миланович срещу Запа-

да заради враждебната му по-

литика към Русия. По-рано той 
се обяви срещу обучението на 
украински войски в Хърватия 
поради “опасни последици”.

Кораб заседна в Босфора
Плаващ от Украйна товарен 

кораб заседна в плитчините край 
Умурйери, Истанбул, и движението 
през Босфора е временно преустано-
вено. Тече спасителна операция. На 
мястото са изпратени влекачи.

В Италия заловиха 
най-издирвания 
мафиотски бос

В Италия задържаха издирва-
ния от 30 години бос на мафията 
Матео Месина Денаро. Той е осъден 
на доживотен затвор за десетки 
убийства и атентати. 60-годишни-
ят Денаро се хвалел, че “може да 
напълни цяло гробище” с жертвите 
си. Премиерката Джорджа Мелони 
заяви, че арестът е “голяма победа” 
за държавата в борбата с организи-
раната престъпност. Президентът 
Серджо Матарела изказа благодар-
ност на МВР и на участвалите в за-
държането.

Земетресение в Албания 
с магнитуд 4,7

В Албания регистрираха земе-
тресение с магнитуд 4,7 по Рихтер. 
Епицентърът е на 23 км североиз-
точно от столицата Тирана. Няма 
данни за пострадали или щети.

Мъж загина 
от противопехотна 
мина в Хърватия

Мъж на 67 г. е загинал, след като 
стъпил на противопехотна мина при 
Върдово в планината Динара. Той е 
бил в компанията на други ловци, съ-
общили за инцидента в полицията.

Задържаха предполагаем  
терорист на Острова

Човек е арестуван при откри-
ване на следи от уран в товарна 
пратка на лондонското летище 
“Хийтроу”. Според в. “Сън” прат-
ката е от Пакистан и е била пред-
назначена за ирански граждани във 
Великобритания.

Загинал и ранени 
при стрелба в Хюстън

Един е загинал, а четирима са 
ранени при стрелба пред клуб в Хю-
стън. Според местните власти са 
произведени над 50 изстрела. Поли-
цията издирва стрелците, които не 
са идентифицирани.

 Екстремистко 
нападение в Конго

При нападение срещу църква в 
Източно Конго са загинали най-мал-
ко 10 души, а над 30 са ранени. Ве-
роятно група, свързана с ислямски 
екстремисти, е отговорна за избух-
налата бомба. Задържан е кенийски 
гражданин.

ВмаДриД:
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Любопитно е, че въпреки чудовищ-

ната манипулация на българското насе-

ление, осъществявана през цялата 2022 
г. от страна на овластени прозападни ма-

рионетки, българите най-малко в Европа 
искат да продължава да се оказва помощ 
от Евросъюза на украинския режим. Това 
показва проучване на "Евробарометър", 
което свидетелства, че близо половината 
от населението в България вижда огро-

мната разлика между картината, рисува-

на за украйна от цензурирани от властта 
медии, и реалността. и у нас - за ужас на 
коалицията на войната уютно настанила 
се в парламента ни (ГЕРБ-СДС, "Про-

дължаваме промяната", ДПС, "Българ-

ски възход" и "Демократична България") 
все повече българи искат страната ни да 
прекрати да оказва военна помощ на ук-

раинския режим. Те осъзнават, че това 
са стотици милиони лева, прахосани на 
вятъра. Военната подкрепа в никакъв 
случай няма да отмени неизбежната по-

беда в конфликта на Русия - тя само ще 
увеличава страданията на обикновените 
украинци. Това обаче изобщо не вълнува 
евро-атлантическо ориентираните образи, 
напълнили коридорите на властта - те ще 
продължават да правят всичко по силите 
си, за да радват родни и чужди търговци 
на смъртта. Само по този начин няма да 
пресъхне и потокът от щедри комисиони 
към техните джобове. За корумпираните 
недоразумения във властта е без значение 

и фактът, че тази им политика увеличава 
дела на бедстващите българи.

Представителите на коалицията на 
войната има от кого да вземат пример. 
Древната римска поговорка "Глас народен 
- глас божи!", която сочи необходимостта 
управляващите да се съобразяват с жела-

нията на милионите обикновени хора, е 
забравена не само у нас, но и на Запад - 
главният виновник да го има конфликтът в 
украйна. Доказателство за това са публич-

ните изказвания на шефа на наТО. 
В множество интервюта той призова 

Запада да е готов за дългосрочна война 
в украйна. Според шефа на наТО "ус-

пехите" на украинската армия досега не 
трябва да създават илюзии за възможна 
скорошна победа на киев". Ето защо е 
необходимо  Западът да разработи дъл-

госрочен план за подкрепа на украйна. 
на нея трябва да й бъде осигурена не-

преставаща военна подкрепа, която да я 
доведе до победа над Русия. и така да я 
принуди да приеме условията, които ще 
й бъдат продиктувани от украйна (разби-

рай Запада!). Затова СаЩ, наТО и Ев-

росъюзът ще изпращат още по-модерни  
въоръжения, боеприпаси, запасни части 

и други въоръжения за украйна. За Стол-

тенберг точно това е най-краткият и най-
добрият път към мира в украйна.

Милиони хора не само у нас, но и 
на Запад, с ужас възприемат казаното от 
шефа на най-агресивния военен блок на 
планетата - наТО. и има защо: следва-

ната от западните лидери политика спря-

мо украйна директно ни води към нова 
световна война. Русия е невъзможно да 
бъде победена от украинския режим, това 
просто няма как да се случи. космическа 
е разликата между реалния потенциал на 
Русия и този на украинския режим, който 
отдавна е на изкуствено дишане. За да се 
опитат да я разгромят, СаЩ и наТО ще 
трябва да хвърлят и своите армии срещу 
нея. а това неизбежно ще доведе до само-

убийствена ядрена война.
Хора, които се съмняват в почтеност-

та и реалните мотиви на шефа на наТО, 
както и на лидерите на Запада, призовава-

щи към увеличаване на военната помощ 
за украинския режим, има не само у нас. 
Ще се уверим в това, ако прочетем комен-

тарите към изказванията на Столтенберг, 
които правят читатели на британския 
Daily Mail. Те са буквално потресени от 

изразената позиция на шефа на алианса, 
който призова Запада да се готви за про-

дължителна конфронтация с Русия в ук-

райна (засега чрез прокси война).
За читатели на британския всекидне-

вник Столтенберг послушно следва на-

меренията на СаЩ, които са реалният 
властелин на алианса. Единствено на тях 
е изгодна  непрекъсната война, въпреки 
че тя много лесно ще премине в световна. 
Благодарение на подобна политика ми-

лиарди се дават на оръжейните гиганти 
и техните акционери. Читатели на Daily 
Mail не забравят и да попитат: а всъщност 
акции на кои военни корпорации владее 
самият Столтенберг?

Ще сгрешим, ако допуснем, че от 
прокси войната на Запада срещу Русия на 
украинска територия печелят само запад-

ни и български вождове. В публичното 
пространство има богата информация за 
далаверите на клоуна президент Воло-

димир Зеленски и неговото най-близко 
обкръжение. Точно след началото на кон-

фликта между Русия и украйна техните 
лични банкови сметки започват стреми-

телно да растат в огромни размери. 
Според журналисти президентът Зе-

ленски, военният министър алексей Рез-
ников, външният министър Дмитрий ку-

леба, съветникът на президента Михаил 
Подоляк вече са в клуба на милиардерите 
в долари.

 Други висши украински чиновници 
са станали притежатели на стотици мили-

они долари.
кой има интерес това да се случва е 

най-важният въпрос, който трябва да си 
задаваме винаги, когато ни говорят за съ-

битията в украйна. За него трябва да се 
сещаме, когато добре охранени и лъскаво 
опаковани персони ни лъжат от телеви-

зионния екран. и настояват за необходи-

мостта да пробиваме нови дупки в кола-

ните си, за да помагаме на украинците.
Отговорът не е трудно да открием: 

тези, които печелят от продължаването 
на конфликта не просто пари, а страшно 
много пари!

  �
Мария БЕРК

и с настъпването на нова-

та година Западът продължава 
да помпа украйна с оръжия. 
Еманюел Макрон, който се 
опитваше да стане президент 
на света и в някаква степен 
говореше за необходимостта 
от провеждане на мирни пре-

говори между Москва и киев, 
внезапно изпревари своите за-

падни колеги. 
В течение на годината Во-

лодимир Зеленски безрезул-

татно искаше от Вашингтон 
и Брюксел да получи танкове. 
и ето - френският лидер се съ-

гласи да предаде на “независи-

мата украйна” колесни танко-

ве AMX-10 RC.
По такъв начин Макрон 

премина “червените линии”, 
наруши военното табу и стана 
първият западен лидер, който 
се реши на такава стъпка, от-

белязва The Daily Telegraph.
ако преди френският пре-

зидент беше подлаган на кри-

тика за това, че е готов да стане 
посредник в преговорите, то в 
новогодишното обръщение на 
Макрон звучеше вече друга 
риторика. След десетки, ако 

не и стотици провалени опити 
да се свърже с Владимир Пу-

тин, френският лидер рязко 
смени мнението си. Вместо да 
прави опити за урегулиране на 
конфликта, Макрон внезапно 
зае флагмански антируски по-

зиции.
 Той заяви, че украинците 

могат да се доверят на Париж, 
който ще им помогне да побе-

дят на бойното поле. изглеж-

да Макрон повече не вярва, 
че може да води преговори с 
Путин. Това се демонстрира 
от внезапното предложение да 
достави леки танкове.

и ако по-рано водещи 
позиТанкът AMX-10 RC е 
бил произвеждан от 1976 до 

1994 г. По план е трябвало 
да бъде използван  като бро-

нирана разузнавателна маши-

на. Вместо на вериги, той се 
придвижва на шест колела и 
може да развива скорост до 
85км/час. Бронята на бойната 
машина е изработена от алу-

миний, осигурявайки неголя-

ма маса на танка, и може да 
защити екипажа от куршуми 
и шрапнели.

Според военни експерти 
използването на AMX-10 RC в 
украйна изглежда доста съм-

нително поради слабата му 
проходимост. Много е веро-

ятно колесното превозно сред-

ство банално да затъне в калта 
извън пътищата.

намерението на Варшава да достави на украйна тежките “Ле-

опард” изобщо не означава, че това ще бъде направено. Полша се 
нуждае от лиценз за износ на немските танкове. както съобщава 
Tagesschau, искане за доставка на “Леопард” в украйна от Полша 
или Финландия още не е получено от германското правителство.

Говорителят на германското правителство каза, че Берлин не 
се страхува, че доставките на “Леопард” за украйна могат да за-

почнат без разрешението на Германия, защото това е сериозно 
нарушение на международните правила за реекспорт. Той под-

черта, че немската позиция не се влияе от решението на Лондон 
да достави на киев своите основни бойни танкове Challenger-2.

Защо Берлин не позволява доставки на “Леопард” за 
Украйна?

l Защото Варшава иска репарации от Берлин;
l Защото немски танкове, воюващи в Русия, предизвикват 

неприятно дежавю в Германия;
l Защото 50% от анкетираните германци са против доставка-

та на танкове за украйна, а само 38% я подкрепят.

ВОЙНАТА В УКРАЙНА ЕСКАЛИРА...

Немско танково 
вето на Полша?

Макрон дава леки танкове на Зеленски
Обиденият френски президент направи опасен ход, подтикващ към война

Колесен танк AMX-10 RC
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Изабел ЛАСЕР                 

когато решиха да се откажат от не-

утралитета, за да се присъединят към 
нАТО, веднага след нахлуването на 
Русия в украйна, Швеция и Финландия 
смятаха, че това е само формалност. 
неслучайно генералният секретар Йенс 
Столтенберг заяви: кандидатурата на 
двете северни страни ще е една от най-
бързите в историята на организацията.

Осем месеца по-късно Стокхолм 

и Хелзинки все още са в чакалнята на 
нАТО. Ветото на унгарския премиер 
Орбан - главният европейски съюз-

ник на Путин, може да отпадне през 
следващите седмици с ратификация на 
споразумението от парламента. но не 
и ветото на Турциaя - бунтовникът на 
източния фланг на алианса, който взе 
нАТО за заложник, след като пося кон-

фликти в Средиземно море и провокира 
Гърция и Франция. 

Осъждайки снизходителността на 

двете скандинавски страни към кюрд-

ските бежанци, някои от които са близ-

ки до Пкк и гюленистите, обвинени за 
преврата от 2016-а, Анкара наложи вето 
на присъединяването на Швеция и Фин-

ландия към нАТО. 
Тези скандинавски столици трябва-

ше да направят отстъпки, за да падне 
турското вето. Те трябваше да свалят 
ембаргото върху износа на оръжия за 
Анкара и да ускорят екстрадицията на 
обвинени в тероризъм. но исканията 

на Анкара пораснаха, както порасна 
носът на Пинокио. Западът подцени 
кюрдската мания на Ердоган. Целта на 
Анкара е Швеция, където живеят над 
100 000 кюрдски бежанци. но заради 
Швеция Хелзинки също ще трябва да 
чака за нАТО. 

След като приветства новия закон 
за борба с тероризма, който е в сила 
в Швеция от 1 януари 2023 г., Анкара 
осъди отказа на шведския Върховен 
съд да екстрадира журналиста Бюлент 
кенеш.

"Турция иска неща, които ние не 
можем да й дадем", реагира министър-
председателят улф кристерсон. Балан-

сираното поведение на правителството, 
опитващо се да изпълни исканията на 
Анкара, но без да предава ценностите 
и законите, се критикува от опозиция-

та, която смята, че Швеция прави мили 
очи на Турция, а това е унизително и 
трябва да се прекрати.

Блокирайки членството на Шве-

ция в нАТО, Турция иска да промени 
шведската политика към кюрдските 
бежанци. В същото време Анкара ук-

репва съюза си с Русия срещу която не 
прилага западните санкции.   

Изнудването на скандинавските 
страни е и косвен натиск върху САЩ, 
доставящи оръжия на сирийските кюр-

ди. Турция все още не е преглътнала из-

ключването й от американската програ-

ма за покупка на изтребителите F-35. 
Отклонявайки дебата от тежка-

та икономическа ситуация, турският 
шантаж е важен фактор във вътреш-

ната политика, защото президентските 
избори през юни ще са много трудни за 
президента Ердоган.

Със съкращения

2022-рa показа чудовищните 
размери на всеобщата катастро-

фа на българите в Западните по-

крайнини вследствие на денаци-

онализаторската политика, която 
продължава повече от век.

Тази година имаше избори 
за национални съвети на наци-

оналните малцинства в Сърбия, 
включително и на българското. 
Проведоха се от немай къде, 
без никакъв обществен дебат, 
със същите подправени изби-

рателни списъци, със същите 
кандидати и строго подчинени 
на Владимир Захариев и Стефан 
Стойков медии. 

Резултатът остана същият - 
старият антибългарски състав 
остана да провежда сърбизация-

та на българите. Председателят 
Стойков се е произнасял твърде 
остро и некултурно срещу бъл-

гарските дипломати в Сърбия, но 
никой не го е чул дума да каже 
срещу антибългарската кампа-

ния, която непрекъснато тече по 
сръбските медии - за "български-

те зверства", за сърбо-шопите, за 
посегателствата срещу българ-

ската история, език и култура...

Превеждането на учебниците 
от сръбски на български, пози-

тивната кампания за откриване 
на паралелки с обучение на май-

чин български език, освобожда-

ване на медиите на български 
език за обществено ангажирана 
и професионална журналистика, 
официална употреба на българ-

ски език, консумиране и създава-

не на българска култура... - всич-

ко това е под свъсения поглед на 
старите югославски комунисти 
от български произход и техните 
радикални наследници.

Преброяването на населе-

нието в Сърбия през октомври 
2022 г. тегли чертата под сто-

годишната агония. От някогаш-

ното 100-хилядно малцинство е 
останало съвсем малко. 

населението на Босилеград-

ска община вече е 6171 жители. 

В сравнение с преброяването 
от 2011 г., когато населението е 
било 8129 жители, сега е нама-

ляло с 1958 жители или с цели 
24,1%!

В Цариброд са изброени 8075 
жители. 2011 година са били 10 
118. намалели са с 2043 жители 
или с 20,2%.

Според действащото сръб-

ско законодателство общините в 
Сърбия трябва да имат поне 10 
000 жители. По този критерий 
Босилеград и Цариброд са загу-

били статута на общини  и такъв 
може да им бъде признат само 
по изключение.

Вместо с престъпността, по-

лицията гони българските ду-

хове. В сравнение с времето на 
Милошевич, сега даже е още по-
будна за всяка публична проява 
на българско самочувстие.

Австралия трескаво се запасява с оръжия в стремежа си да разпо-

лага с независими възпиращи средства на фона на влошаващите се от-

ношения с китай и нарастващите заплахи от негова страна.  Тези дни 
австралийците подписаха споразумение за закупуване на норвежки 
противокорабни ракети NSM (Naval Strike Missile), на въоръжение от 
2007 г., за да заменят през 2024 г. остарелите американски Harpoon на 
своите разрушители клас Hobart и фрегати клас Anzac. Възможностите 
на австралийския военноморски флот ще нараснат, тъй като NSM ще 
удвоят обхвата на стрелба на австралийските бойни кораби до 185 км.  
канбера закупи от Вашингтон и 20 единици високомобилни пускови 
системи Himars, които трябва да бъдат доставени на австралийската 
армия до 2026 г. Реалните разходи не се разкриват, но според изтекли 
в пресата данни те са между 1 и 2 млрд. щатски долара. Според минис-

търа на отбранителната промишленост Пат конрой Himars ще предос-

тави безпрецедентна възможност за поражение на цели на разстояние 
300 км. Австралия участва в съвместна програма със САЩ за разра-

ботване на високоточна ударна ракета, способна да поразява цели на 
разстояние над 499 км. Австралия ще насочи към китай системите 
Himars, които могат да бъдат разположени в Югоизточна Азия или на 
острови в Тихия океан. Продажбата на Himars съвпада с усилията на 
САЩ да създадат "ракетна стена" в Тихия океан, ограничаваща китай-

ската експанзия. Съюзът на канбера с Вашингтон е крайъгълен камък 
в стратегическата сигурност на Австралия. най-лошият сценарий за 
канбера е потенциален противник, който може да заплаши Австралия 
или да я изолира от нейните съюзници. Засега това е само хипотеза, 
защото китай не успя да се споразумее със Соломоновите острови за 
разполагане на своя военна база. При всички случаи канбера няма по-

тенциал самостоятелно да възпира китай.

Ердоган спира Швеция 
и Финландия за НАТО

ИваннИколов,председателнакултурно-
ИнформацИоннИяцентървБосИлеград:

Драмата на Западните покрайнини
Дори при режима на Милошевич нямаше такъв полицейски тормоз

Австралия насочва 
„Хаймърс“ към Китай
Съюзът с Вашингтон е крайъгълен камък  
в стратегическата сигурност на Канбера

Делегация от Босилеград протестира пред Народното 
събрание срещу капитулантската политика на ГЕРБ, 
която вдигна евробариерата пред Сърбия, но без гаранции 
за правата на българите в Западните покрайнини
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“това е последният опит 
за съставяне на правителство 
и като такъв той има своите 
особености, с които сме наяс-
но. Ще положим всички уси-
лия да съставим правителство, 
има известна доза оптимизъм 
и вярвам, че ще постигнем 
успех.” това заяви зам.-пред-
седателят на БСП и народен 
представител от левицата Ата-
нас Зафиров в ефира на Бтв.

По думите му в момента 
е прекалено рано за номина-
ция на министър-председател. 
“Първо - в рамките на след-
ващите дни ще се съберем 
на национален съвет и ще се 
допитаме до членовете му, за 
да получим мандат за разгово-
рите, които да водим”, уточни 
той.

това е четвъртият път, в 
който президентът връчва тре-
тия мандат на левицата, но по 
думите на социалиста сега е 
различно: “най-малкото, за-
щото бушува война близо до 
нас, от която търпим икономи-
чески и социални последици. 
работим в условията на бю-
джет от миналата година. има 
голяма умора в българското 
общество от спиралата от из-
бори. всичко това са фактори, 
които би трябвало да доведат 
до помъдряването на българ-
ските партии и в крайна сметка 
да постигнем успех”, посочи 
той и допълни, че БСП е отго-
ворна партия, и след като им 

е гласувана тази отговорност, 
те ще я изпълнят по възможно 
най-добрия начин.

“БСП е партията, която 
беше най-диалогична през 
последните кратки народни 
събрания, включително и в 
сегашното”, заяви Зафиров и 
продължи: “имахме размина-
вания по някои външнополи-
тически теми с коалиционните 
ни партньори, но така беше 
и в предишното управление, 
където въпреки всичко успя-
вахме да намерим баланса и 
да вървим напред. Смятам, че 
споменът от нашето управле-
ние не е избледнял, той е още 
пресен и това би бил един бо-
нус в разговорите с тях”, заяви 
той във връзка с евентуалната 
подкрепа за третия мандат.

Според Зафиров в послед-
ните седмици в парламента е 
взело превес политическото 
говорене, но социологиче-
ските проучвания показват 
желанието на българските 
граждани да има редовно 
правителство и в крайна 
сметка разумът ще надделее. 
“Ще извадим на преден план 
нещата, които ни събират. 
Грешката, която беше до-
пусната от първите два ман-
дата, беше, че се даде път на 
нещата, които разделят. ние 
ще направим точно обратно-
то”, категоричен е той и даде 
пример с изборния кодекс, 
който според него не може 

да се превръща в крайъгълен 
камък за съставянето на пра-
вителство.

Първото нещо, което ще 
направят от левицата, е да пи-
тат партиите дали искат да има 
правителство и устойчивост 
или искат избори. “Ако видим, 
че няма желание за кабинет и 
за разбирателство, няма сми-
съл да държим мандата. Ако 
получим някакъв сигнал и 
уверение от тези първоначал-
ни срещи, че има нагласите и 
желание, тогава ще тръгнем 
по пътя. Първите заявки от 
политическите сили дават ос-
нование за такъв оптимизъм”, 
смята социалистът.

“нямам представа какво 
е имала предвид с думите си 
г-жа Йотова, но БСП не би 
била партията, която би про-
дължила политиките на това 
служебно правителство”, ка-
тегоричен е Зафиров и уточ-
ни: “най-малкото, защото в 
голямата си степен те са по-
грешни. те оставиха Бълга-
рия без бюджет. те отказаха 
да актуализират доходите на 
хората с аргумента, че не е 
работа на служебно прави-
телство да прави дългосроч-
ни политики, а в същото вре-
ме заложиха перспективи за 
десетилетия напред в облас-
тта на енергетиката и отбра-

ната. Свидетели сме на мно-
жество сигнали за корупция, 
увеличаваща се битова прес-
тъпност, липса на лекарства. 
няма как да бъдем продъл-
жител на такава политика”, 
увери той.

БСП е наясно с отговор-
ността, която тежи на плещи-
те й, затова смята да бъде на 
висотата на тази отговорност. 
“ние участвахме в разгово-
рите и за първия, и за втория 
мандат, показахме диалогич-
ност и готовност за разговори. 
Съгласихме се с голяма част 
от нещата, но има и граници, 
които не могат да бъдат прек-
рачени”, обобщи Зафиров.

АтАнАсЗАфиров:

Разумът трябва 
да надделее
напреденпландаизвадимнещата,коитонисъбират,
категориченезам.-председателятнаБсП

“БСП ще подходи отговор-
но към задачата си. Ще бъдем 
последователни, спокойни и 
диалогични, каквито сме били 
и до момента. Ще свикаме 
националния съвет в рамките 

на тази седмица и там ще взе-
мем решение с кого и по какви 
теми да говорим или да не го-
ворим.” това заяви заместник-
председателят на ПГ “БСП за 
България” Георги Свиленски 

по нова телевизия.
той припомни, че към 

днешна дата България все още 
няма държавен бюджет, а това 
води до замразени доходи, 
липса на възможност за пре-
доставяне на помощи за биз-
неса, както и невъзможност да 
се осъществяват други социал-
ни политики. това ще продъл-
жава, ако не бъде съставено 
правителство, каза народният 
представител от левицата.

Социалистът заяви, че не 
трябва да бъдат поставяни 
червени линии, а общи при-
оритети, по които да работят 
партиите. 

“Другите преди нас по-
ставиха такива приоритети, 
които беше ясно, че няма как 
да бъдат приети. БСП е после-
дователна сила, ние сме про-
тив изпращането на оръжия 
и няма как да го приемем, на 
тях им беше ясно. Затова и не 
получиха подкрепа и не бяха 

изненадани от това наше пове-
дение”, припомни Свиленски.

Социалистът призова за 
спокойствие, разум и диало-
гичност. “Първият въпрос, на 
който трябва да си отговорят 
всички политически сили, е 
искат ли да имат правителство 
- ако не искат, всеки може да 
намери своите аргументи да 
не подкрепи едно или друго 
правителство, без значение от 
състава.  Ако партиите решат, 
че трябва да има правителство 
и парламентът да работи, тога-
ва задачата става доста по-лес-
но решима”, каза той.

“явно е, че БСП няма как да 
продължи политиките на слу-
жебния кабинет, а и не трябва. 
няма как ние да продължим 
политиките по въоръжаване, 
по изпращане на оръжие за 
украйна, по замразяване на 
доходите. този служебен ка-
бинет замрази минималната 
работна заплата - ние от го-

дини говорим, че тя трябва да 
бъде 50% от средната, или в 
момента 850 лв.”, посочи Сви-
ленски.

Зам.-председателят на ПГ 
“БСП за България” отхвърли 
спекулациите, че БСП ще бави 
умишлено мандата. “Досега 
имаше срок и мандатът беше 
бавен от президента. БСП 
никога не е бавила неоснова-
телно мандата - лятото не сме 
бавили мандата, върнахме го 
на осмия ден при положение, 
че няма срок. когато свикаме 
нашия национален съвет, ко-
гато проведем разговорите и 
получим отговора на въпро-
са искат ли останалите пар-
тии да има правителство, ще 
стане ясно още колко време 
ще се държи мандатът”, каза 
Свиленски и добави, че спо-
ред него в края на тази седми-
ца БСП ще има готовност да 
повика политическите партии 
на разговори.

ГеорГисвиленски:

БСП няма как да продължи 
политиките на служебния кабинет
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идеята за четиридневно театрално ателие (на 21, 22, 28 и 
29 януари от 11 до 12,30 ч.) по Йордан радичков в изложба-

та на кирил Чолаков “Между” в Софийски арсенал - Музей 
за съвременно изкуство не възниква случайно. Птиците, чо-

веците, птицечовеците и техните зимни сънища са любими 
герои на писателя Йордан радичков и на художника кирил 
Чолаков. Децата ще бъдат нови образи в света на изложбата 
и ще въвеждат в нея света на писателя. така те ще стигнат до 
света на театъра, в която игра ще вземат участие и професи-

онални актьори. ателието ще завърши с театрален пърфор-

манс пред публика на 29 януари от 14 ч. 
валерия вълчева е независим режисьор с голям опит 

в театралната игра с професионални актьори и с деца ак-

тьори. нейни спектакли и ателиета са създавани и играни 
в СаМСи: “Сънища в четири сезона” по уилям Шекспир 
(2012-2013), “Зимна музика” по атанас Далчев и Христо 
Смирненски (2016). тя е режисьорка и сценаристка на теа-

трална трилогия по “ние, врабчетата” на Йордан радичков. 
Поставя през 2004 г. неговата пиеса “лазарица” с професио-

нален актьор и Берковската духова музика.
таксата за участие в ателието е 120 лв., група - мини-

мум 6 деца. За записване и допълнителна информация: 
до 19 януари на телефони 0879 147 679 и 0886 817 233 или 
на edu_nag@yahoo.com

Изложба „Сурва - летопис” 
на Филип Седефчев в Перник 

Изложба на почетния гражданин 
на Перник Филип Седефчев бе откри-
та в галерия “При кмета”. Името на 
твореца е тясно свързано с Между-
народния фестивал “Сурва” още от 
неговото първо издание през 1966 г. 
Изложбата е озаглавена “Сурва - ле-
топис” и включва картини, пластики, 
пана и плакати, проследяващи различ-
ни етапи от творческия път на Се-
дефчев, обединени от традицията, с 
която той е свързан от детството си. 
Художникът е автор на запазения знак 
и тотал дизайна на МФМИ “Сурва”, 
познат по целия свят, съобщи БНР. 
Специфичните и уникални традиции 
на Перник и Пернишко са в основата 
на неговото творчество, а творбите 
му са показвани на десетки изложби. 
Създал е над 300 реализирани постера, 
запазени знаци и гербове. Проектирал 
е и изпълнил над 90 монументални 
творби - стенопис, гоблен, витраж, 
пластики от дърво, камък, метал, ке-
рамика. Живописта му е определяна 
като символен балкански “Оп арт”. 
Филип Седефчев почина през 2021 г.

накратко

натозиденсародени

Джина Лолобриджида 
почина на 95 години

Световноизвестната италианска ак-
триса Джина Лолобриджида почина на 
95 години, съобщи БНР. Родена е на 4 юли 
1927 г. в Субиако недалеч от Рим. Славата 
на една от най-големите италиански ки-
ноактриси е свързана с новото италиан-
ско кино. Първият й филм е “Aquila nera” 
(1946), а последният - “Box Office 3D - Il film 
dei film” (2011), чиято продукция е свърза-
на и с България. Лолобриджида става из-
вестна през 1952 г. с френския филм “Фан-
фан Лалето”. През 1961 г. печели “Златен 
глобус” за ролята си във филма “Torna a 
settembre”. Седем пъти е удостоена с най-
значимата италианска награда “Давид на 
Донатело”, а през 2018 г. получи звезда в 
Холивудската алея на славата. Работила е 
с именити режисьори - Алберто Латуада, 
Марио Моничели, Виторио де Сика, Вин-
сент Шерман, Джон Хюстън и др. През 
миналия септември, когато бе кандидат 
на предсрочните политически избори в 
Италия с листата на “Суверенна и народ-
на Италия”, Джина Лолобриджида счупи 
бедрена кост.

АНТОНИЙ,Западно-и
Средноевропейскимитрополит
БОЖИДАРАНДРЕЕВ,европейски
шампионповдиганенатежести
МИЛЕНАВЕЛЬОВА,дизайнерка
Проф.д-рМИРАКОЖУХАРОВА,
епидемиолог
РАДКАПЕТРОВА,журналистка

СнимкаБнР

Младата британска звезда 
александър улман се завръ-

ща на сцената на зала “Бъл-

гария” на 19 януари, когато 
заедно със Софийската фил-

хармония ще представи кон-

церт за пиано и оркестър 5 
“императорски” от Бетовен. 
Диригент на вечерта е мае-

стро Джонатан Блоксам. той 
допълва програмата с пър-

ва и втора сюита “Дафнис и 
Хлое” от равел, научи ДуМа 
от кремена николова-Флор, 
връзки с медиите на Софий-

ската филхармония.
Британският пианист 

александър улман впечатля-

ва публиката и критиците по 
целия свят с дълбочината и 
финеса на интерпретациите 
си, с техническото майстор-

ство и кристалното фразира-

не. За първи път той попада в 
полезрението на меломаните 
през 2011 г., след като печели 
Международния конкурс за 
пиано “Ф. лист” в Будапеща. 
роден в лондон през 1991 г., 
той учи в училището Пърсел, 
института къртис и кралския 
музикален колеж. негови учи-

тели са били леон Флейшер, 
игнат Солженицин, Дмитрий 
алексеев, иън Джоунс и Ели-

со вирсаладзе.
Гастролира с успех в Ев-

ропа, канада, корея, СаЩ, 
Мексико. работил е с оркес-

три като кралската филхармо-

ния в лондон, нидерландския 
радиооркестър, норвежкия 
радиооркестър, Санкт Петер-

бургската филхармония, ко-

рейския симфоничен оркес-

тър, Симфоничния оркестър 

на ню Джърси, Симфонич-

ния оркестър на Будапеща и 
др. Свирил е в зала “уигмор” 
и “кралица Елизабет хол” 
(лондон), “концертгебау” 
(амстердам), “Гевандхаус” 
(лайпциг), кимъл център 
(Филаделфия), кенеди цен-

тър (вашингтон), Сеулския 
арт център, Шанхайския цен-

тър за ориенталски изкуства 
и NCPA в Пекин и др.

Пианистът участва в из-

вестни музикални фестивали, 
в международни клавирни 
серии в нотингам и оксфорд, 
програмите на БиБиСи - 
Radio 3, France Musique и 
MDR Klassik. През пролетта 
на 2019 г. излиза първият му 
албум за “Rubicon” с клавир-

ни транскрипции - сюити из 
велики руски балети: “лешни-

котрошачката” от Чайковски, 
“Пепеляшка” от Прокофиев, 
“Петрушка” и “Жар птица” от 
Стравински.

александър улман очаро-

ва софийската публика през 
2021 и 2022 г. и очаква с не-

търпение третата си среща с 
родните меломани.

лондонският панаир на изку-

ствата се завръща към традици-

онния си януарски интервал, за-

почвайки отново международния 
календар на арт събитията с из-
ключителна колекция от модерно и 
съвременно изкуство от над 100 но-

вовъзникващи и утвърдени галерии 
от обединеното кралство и цял свят 
(18-23 януари), съобщи ArtPrice.bg.

обширната гама от галерии на 
панаира ще покаже разнообразно 
изкуство от нововъзникващи талан-

ти до утвърдени фаворити в света 
на изкуството, заедно със завладя-

ваща програма от курирани излож-

би, инсталации, представления и 
тематични разговори и обиколки.

любителите на фотография-

та ще се насладят на витрината 
на съвременната фотография, 
Photo50, впечатляваща кури-

рана от гост изложба на теку-

щи тенденции; Панаирът 2023 
приветства нови международ-

ни изложители, включително 
най-известния дилър на изящни 
изкуства в исландия “Gallery 
Fold”, а специално за честването 
на стогодишнината им на фору-

ма ще бъдат специалистите по 
съвременна британска живопис 
и скулптура - галерия “Redfern”. 
Панаирът ще включва произве-

дения на множество известни 
съвременни художници.

Над 100 галерии се събират отново 
на Лондонския панаир на изкуствата 

СнимкаArtPrice.bg

Театрално ателие за деца от 6 до 12 години 
по текстове на Радичков

СнимкаKAuPoKiKKAs

Александър Улман 
се завръща в София
младатабритансказвездащесвириПетияконцерт
запианоиоркестърнаБетовенсъсСофийскатафилхармония

СнимкаЕПа/БГнЕС
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отговоринакръстословицата

отброй9

Седя си у фейса и 
усещам аромат на 

печени картофи.
А пък уж ги сложих 

да се варят...

воДоравно:
Мотоциклетистка. Лили Иванова. Ав. Боле-

сти.БТА.Тинктура.Ор/Боби/.Езера.Трибунали.
Две. Ео. "Егер". Не. Да. Туджаров /Жорж/. На.
Ра. Део. Са. Серии. Сирени. Ен. Сняг. Неделя.
Иго.Ратаи.Чеп.Сеир.Ре.Кене/Франсоа/.Поет.
Гост. Рагин /Добрин/. Зловоние. Ада. Дом. Иро.
"Каберне". Танкове. Катаев /Валентин/. Разлив.
"Патлейна".

отвЕсно:
Колоездене. Грозота. Тил. Ев. Арсо. Елмаз.

Поле.Ред.Ин.Сто.Н.Л.Циста.Ария."Вики".Ши-
ити.Григоров/Иван/.Квинтет.Аронов/Арон/.Ела.
Кроулист.Си."Еп".Еноти."Артек".Ято.Убежде-
ние.Акт.Ив/Артър/.Ругаене.Рабал/Пако/.Оса.
Анероид. Кадете /Жорже/. "АРО". Ечегарай /
Хосе/. Скатол. Вселени. Нен. Авария. Аня Пен-
чева.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

св. преподобни Антоний Велики бил
удостоенсдараначудотворствоинапро-
зорливост

Св.АнтонийВеликисеродилоколо251г.
вСреденЕгипет.Тойбилдетеназаможнии
благочестивиродители.Билна20години,ко-
гатопочиналиродителитему.Темуоставили
богатството си и грижата за по-малката му
сестра.Св.Антонийраздалсвоетоимущество,
состатъкаотнаследствотоповерилсестраси
наединдевическидомизапочналподвижни-
ческиживот.

Отначалосезаселилвизсеченавскалите
египетскагробница,къдетогопосетилипървите
изкушения.НомисълтазаХристаизавечните
мъкиподкрепялиАнтонийиГосподмупомагал
да побеждава врага на човешкото спасение.
Когатобилна35години,тойминалотдруга-
тастрананарекатаНилиживял20годинина
планинатаприпълноусамотениеимълчание
визоставенапостройка,катозазидалвходай.
Натовамястонеговприятелидвалдвапътив
годината,задамуспуснеотпокривазапасот
хляб,бездавидилицетому.

След дванадесетгодишен подвиг Антоний
вече постигнал душевен мир. Отсега нататък
той става старец, авва - отец на множество

монаси.Пооколнитепланиниизникватмана-
стири,отделникалиинапустинножители.Като
побеждавалприродатасиипочтисвръхчовеш-
коподвижничество,св.Антонийбилудостоенс
дараначудотворствоинапрозорливост.Пре-
подобниАнтонийВеликипреживялдо105-го-
дишнавъзраст,починална17януари356г.

Изминаха три тъжни години,
откакто си отиде от нас

о.з. полк. 
ПЪРВАН ЦАРКОВ 

АТАНАСОВ

15.11.1925 г. - 17.01.2020 г.

времето е безсилно да излекува болката от загубата ти.
Липсват ни топлата ти усмивка, благите думи и веселият ти смях.

Ще те помним!
      От семейството

днес срядА четВъртък петък

ПрОмЕНлиВОСдъжд ПрОмЕНлиВОСдъжд ПрОмЕНлиВОСдъжд

максимални максимални максимални максимални

07.30“Актуалноотденя”/п/
08.05“Контра”/п/
09.05 “За историята свободно”

/п/
10.00ТВпазар
10.20документаленфилм
10.50ТВпазар
11.10музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10ТВпазар
12.30Новини
12.45“дискусионенклуб”/п/
13.45ТВпазар
14.00“НашиятследобедсБСТВ”
15.30Новини
16.00документаленфилм
16.30 “думата е ваша” - открита

линия
17.30ТВпазар
18.00 “левите идеи” със Стоил

рошкев
18.10ТВпазар
18.30Новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00“ляваполитика”
21.00“Шевица”
22.05 Новини - централна еми-

сия/п/
22.30“Актуалноотденя”/п/
23.05“левитеидеи”/п/
23.15“ляваполитика”/п/
00.10“НашиятследобедсБСТВ”

/п/
01.20“Контра”/п/
02.15 “За историята свободно”

/п/
03.10“дискусионенклуб”/п/
04.10“думатаеваша”/п/
05.10“Хубаваси,татковино”
05.40“НашиятследобедсБСТВ”

/п/
06.50музикаленантракт

ОВеН

Обстановката на работ-

ното място ще е по-спо-

койна, нещата ще се дви-

жат в обичайното русло.
 

РАК

ТелеЦ

 

лЪВ

БлИЗНАЦИ

деВА

ВеЗНИ

КОЗИРОг

СКОРПИОН

ВОдОлей

СТРелеЦ

РИБИ

14
oC 16

oC 17
oC 13

0C

05.55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
иСимеониванов

09.20 100%будни-сутрешното-
кшоу с мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасдимитърСтоянович

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.45 “Семейството на джинове-

те”2020-аним.филм
15.15 “Колкотоповечесмезаед-

но”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 Ощеотденя -коментарно

предаване
19.00 Последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 референдум с добрина

Чешмеджиева
22.00 “Колекция “Кадифе” - тв

филм/10епизод/(12)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Повратнаточка”-твфилм

/10,последенепизод/(16)
00.20 Светътиние/п/
00.50 100%будни-сутрешното-

кшоу с мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

02.25 Култура.БГ - предаване за
културасдимитърСтояно-
вич/п/

03.20 домът на вярата - Храм
“Св. Успение Богородич-
но”,градАксаково/п/

03.50 “Колкотоповечесмезаед-
но”-твфилм/п/

04.15 ОлтаритенаБългария

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещидесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“Огледаленсвят”-сериал
15.30 Премиера: “Обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.87

21.00Премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.7

22.00“Скъпинаследници”-сери-
ал,еп.96

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30 “Опасни улици” - сериал,
с.15

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “дъ Шоуто” - комедийно
шоу,еп.12

02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

04.30Телеканал“доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

15.00“мъжко/женско”

15.50информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20информационенканал

20.00 Време - информационна

програма

20.45 “Примката на Нестеров” -

сериал,еп.2

21.35“Голяматаигра”-твшоу

23.00 “Кратък курс за щастлив

живот”-сериал,еп.6

00.00Подкаст.лаб

03.00 Време - информационна

програма

03.45 “Примката на Нестеров” -

сериал,еп.2

прАВослАВенкАлендАр

ПрОмЕНлиВОСдъжд

Движете се по линията 
на най-малкото съпроти-

вление и избягвайте кон-

фликтните ситуации.

Любовта не признава рам-
ки и ограничения. Правете 
това, което ви диктува 
сърцето. 

Желанието всичко да се 
развива перфектно може 
да ви създаде известни ду-

шевни проблеми.

Ежедневието ще ви по-

гълне със своите задачи 
и денят ще се изтърколи, 
без да сте усетили.

В днешния ден не се зас-

тоявайте на едно място. 
Внимавайте с консумаци-

ята на вредни храни.
 

За щастие нещата ще се 
обърнат във ваша полза, 
но все пак трябва да бъде-

те по-гъвкави. 
 

Не пренебрегвайте иде-

ите, колкото и да са 
странни. Рискованите ви 
действия ще са успешни. 

Физическата активност 
и спортът ще ви се отра-

зят добре, съчетайте по-

лезното с приятното.

Подробностите ще ви 
отегчават, рутината ще 
ви дава усещането, че гу-

бите свободата си.

Избягвайте конфликти, 
най-добрата ви страте-

гия ще бъдат изчакване-

то и дипломацията.

Доста добър ще е днеш-

ният ден за вас. Слабото 
ви място е прекаленото 
ви теоретизиране.

скръбнАВест

Църкватапочитана17януарипреп.АнтонийВелики(Антоновден)
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206
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нораСтоичкова
Зам.главни
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imihaylova@duma.bg
таняджаджева
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0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
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ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод
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непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор9705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

Футбол
по Диема спорт 2
21.45 уулвърхемптън - ливърпул

по макс спорт 3
19.30 Аланияспор - Галатасарай
22.00 Наполи - Кремонезе

по Диема спорт 3
21.45 Форест Грийн - бирмингам

по макс спорт 1
бАсКетбол
20.30 бург ан брес - Венеция

по евроспорт 1
сНуКър
15.15 и 20.55 “уърлд гран при”
теНис
2.00 “Аустрелиън оупън”

по евроспорт 2
сКи
Зимна универсиада  
в лейк Плесид 
16.30 и 19.30 (слалом, жени)

кратки

глЕдаЙтЕ

Левски продава 
ненужен в турция

Футболистът на левски Здрав-
ко Димитров, който през есента 
игра под наем в спартак Вн, преми-
нава в турския сакаряспор. тимът 
от местната Втора дивизия вече 
се разбра със “сините” за играча. 
есента Димитров изигра 13 мача за 
“соколите”, в които вкара 2 гола. 
сакаряспор заема 10-о място, но е 
само на пет точки от плейофната 
зона и на седем от местата, дава-
щи право на директна промоция в 
суперлигата.

Цска 1948 взе 
талант на славия

ЦсКА 1948 взе таланта на 
славия Наско Кехайов. трансфе-
рът обяви благодетелят на тима 
Цветомир Найденов, който по 
традиция във фейсбук публикува 
снимка на играча с текст: “ус-
пех, Майсторе”. Кехайов идва при 
“червените” като преотстъпен 
от “белите”. 18-годишният та-
лант е атакуващ халф и първона-
чално ще бъде използван в дубъла 
на тима.

СнимкаБТа

Футболистите на барселона се радват със суперкупата на испания, след като на финала 
в рияд, саудитска Арабия, победиха реал Мадрид с 3:1. Головете вкараха Гави (33), роберт 
левандовски (45) и Педри (69), а почетно за "белия балет" се разписа Карим бензема (90)

Цска бе сполетян от авто-
бусни неволи на заминаване за 
лагера в турция. "Червените" 
тръгнаха от софия за плов-
див, където с чартър заедно с 
Берое, Хебър и крумовград 
отпътуваха за анталия. по 
пътя обаче клубното возило се 
повреди. не стана ясно каква е 
аварията, но китайският авто-
бус е на малко над две години 
и по всяка вероятност е в га-
ранция.

на магистралата от клу-
ба успяха бързо да реагират 
и пратиха ново возило, което 
отведе саша илич и компания 
до летището край пловдив. 
отборът закъсня и останалите 
тимове бяха принудени да го 
почакат. на заминаване илич 
призна, че няма как да се го-
вори за спечелване на титлата. 
пред отбора предстоят по-
трудните мачове през пролет-
ния дял от първенството.

"имахме проблем с автобу-
са, но всичко е наред. Доволен 
съм от това, което постигнах-

ме през първия етап от под-
готовката. нямаме контузени 
играчи, което е най-важното. 
условията за подготовка и 
времето бяха перфектни.

Бисмарк Чарлс тренира 
наравно със своите съотбор-

ници. Дауда Бамба и асен 
Дончев претърпяха опера-
ции и имат нужда от време, 
за да се възстановят. Що се 
отнася до трансферите в от-
бора - ако има възможност 
да вземем футболист, който 

да вдигне качеството на на-
шия състав, аз съм съгласен 
да го привлечем.

страхотно е, че през пър-
вия полусезон завършихме 
на първо място, но все още 
титлата е далеч. наясно сме, 
че през пролетта ще ни бъде 
трудно. трябва да продължим 
да мислим по същия начин и 
да се подготвяме усилено, за 
да покажем същото лице, как-
то през есента", каза сръбски-
ят спец.

"всеки от нас иска да сме 
шампиони, но все още е рано 
да се говори за титлата. не 
мога да кажа на феновете, че 
със сигурност ще я спечелим, 
но мога им обещая, че всеки 
от нас ще даде максимума от 
себе си.

нормално е това, че сме 
лидери в класирането, да ни 
дава по-голямо самочувствие. 
надяваме се да се представим 
още по-добре през тази годи-
на", заяви националът иван 
турицов.

в Лудогорец се оплакаха от липса на пари. техническият 
директор козмин Моци твърди, че нямат възможност да взимат 
елитни играчи.

"румънските футболисти са качествени, но са много скъпи. 
някои от тях може би и малко надценени. познавам ги добре. те 
са млади и добри. трудно е Лудогорец да плати 4-5 милиона евро 
за играч на 22-23 години.

Джиджи Бекали (собственикът на ФксБ - б.р.) не е единстве-
ният, който иска тези пари. Футболисти има и в крайова, клуж и 
Фарул. някои от тях не си заслужават парите", каза Моци.

в същото време Лудогорец договори Франко русо. аржентин-
ският защитник вече се подготвя с тима в Белек. разградчани ще 
платят на испанския Майорка 900 000 евро плюс допълнителни 
бонуси съобразно представянето на "орлите" в евротурнирите. 
общата сума може да се качи до 1,5 млн. евро.

Договорът на русо с Лудогорец е за 3,5 г. 29-годишният бра-
нител има пет мача от началото на сезона и затова напусна испан-
ския елитен тим.

В Лудогорец  
нямали пари за  
класни футболисти

Автобусни 
неволи за ЦСКА
„Червените”сеготвятвТурциязатитлата

Снимкаgong.bg
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Министерството на мла-

дежта и спорта и Българският 
спортен тотализатор наградиха 
най-успешните спортисти и тре-

ньори за 2022 г. със статуетки и 
парични премии на обща стой-

ност 160 000 лева на церемони-

ята “Гала на шампионите”. За 
сравнение - Федерацията по бор-

ба отличи тримата си най-добри 
състезатели общо с 375 000 лв.

наградите бяха разпределе-

ни в седем категории.
В категория “Спортист на 

България 2022 г.” бяха отличени 
(по азбучен ред): алберт Попов, 
девети в слалома на Зимната 
Олимпиада в Пекин и четвърти 
в слалома за Световната купа в 
куршевел, Франция; алексан-

дър Везенков, който направи 
много силен сезон с националния 
отбор, а с клуба си Олимпиакос 
бе избран в идеалната петица на 

Евролигата; ангел Русев - евро-

пейски шампион по вдигане на 
тежести; кирил Милов - световен 
вицешампион по борба и евро-

пейски шампион; Севда асенова 
- европейска шампионка по бокс 
и бронзова медалистка от Све-

товното първенство; Стилияна 
николова - бронзова медалистка 
от Световното първенство по ху-

дожествена гимнастика в много-

боя и носителка на три сребърни 

отличия от шампионата в София.
За “Отбор на България 2022 

г.” бе определен ансамбълът 
по художествена гимнастика в 
състав Женина Трашлиева, Рей-

чъл Стоянов, София иванова, 
Маргарита Василева, камелия 
Петрова и Радина Томова. ан-

самбълът триумфира със све-

товната титла в многобоя и на 
съчетанието с три ленти и две 
топки в София и заслужи олим-

пийска квота за Париж 2024.
Старши треньорът на све-

товните шампионки Весела 
Димитрова спечели приза за 
“най-добър треньор на Бълга-

рия 2022 г.”.
В категорията “Млад спор-

тист на България 2022 г.” бяха 
отличени александър нико-

лов, капитан на националния 
отбор по волейбол до 20 годи-

ни, заел трето място в Европа; 
биатлонистът Благой Тодев, 
световен вицешампион и евро-

пейски шампион за младежи, 
и Пламена Миткова, световна 
шампионка в скока на дължина 
за девойки до 20 години.

Волейболистите (до 20 го-

дини) заслужиха приза “Млад 
отбор на България 2022 г.”.

За “най-добър спортист с 
увреждания” бе отличен Пана-

йот Димитров, световен вице-

шампион по борба на 24-тите 
Дефлимпикс игри.

Специалната награда “Про-

бив в световния спорт” заслужи 
мъжката плувна щафета на 4 по 
200 свободен стил: Петър Ми-

цин, калоян Братанов, антъни 
иванов и Йордан янчев, която 
за първи път в историята участ-

ва във финал на Световно пър-

венство.

най-успешният ни борец в свободния 
стил от последните години Георги Ванге-

лов взе приза за най-техничен състезател 
на държавното първенство в Сливен.

Петият от Олимпийските игри постиг-
на 4 победи, без да даде точка на съперни-

чиците си в категория до 61 кг, като на фи-

нала се наложи над Стилиян илиев с 10:0. 
Преди това талантът на русенския Юнак 
Локомотив тушира Йосиф Стоянов, а на 
четвъртфиналите - и александър Златов. 
на полуфиналите Вангелов прегази с тех-

нически туш (10:0) николай Миталов.
За най-резултатен борец бе обявен 

Рамазан Рамазанов. Дагестанецът с наш 
паспорт ликува при 70-килограмовите 
след 5 победи. на финала състезателят 
на “илия Павлов” (Велико Търново) 
бе категоричен срещу иван Стоянов 
- 12:1. В първата среща Рамазанов ту-

шира Емин Еминов, после преодоля Де-

лян Георгиев с технически туш (11:0), 

на четвъртфиналите също победи с туш 
Георги Шиков, а на полуфиналите пре-

гази с 10:0 алиш алиш.
С титла си тръгна и европейският ви-

цешампион от 2021 г. Мирослав киров 
(74) след 4 безапелационни победи. В 
решителната схватка борецът на Юнак 
Локомотив (Русе) се наложи над николай 
Димитров с категоричното 10:0.

При ней-леките триумфира Микяй 
наим (61 кг) от Димитровград. В реши-

телната схватка за златото носителят на 
златния пояс “Дан колов” от 2021 г. се на-

ложи над опитния Владимир Дубов с 4:3. 
В последните 10 секунди щабът на Дубов 
оспорва решението на съдията, но то не 
бе уважено. Преди това Микяй взе още 3 
убедителни победи.

При най-тежките - до 125 кг, титлата 
пак беше за Димитровград. Спечели я Ге-

орги иванов. на финала европейският ви-

цешампион за кадети от 2019 г. се наложи 

над азера умар исраилов - 7:1.
Още във втората среща иванов по-

беди и другия чужденец в категорията 
- осетинеца ален Хубулов, с 2:0, а в ак-

тива си записа още две победи с техни-

чески туш (по 10:0).
надпреварата бе в препълнената 

зала “Васил Левски” в Сливен пред очи-

те на президента на федерацията Хрис-

то Маринов, генсека Валентин Райчев, 
световния шампион Михаил Ганев, 
европейския шампион Дончо Жеков и 
други именити борци.

В схватките взеха участие 189 състе-

затели от 39 клуба.
Резултати от останалите финали:
57 кг: Виктор Тисов - Таньо Тенев - 

туш; 79 кг: Михаил Георгиев - Радомир 
Стоянов 6:2; 86 кг: Салман Хидиров - 
илия Христов 8:4; 92 кг: Евелин Русев 
- андриан Вълканов 4:0; 97 кг: Мюрен 
Мурад - Георги Димитров 7:4.

Фейгин - 12-а, Луполоувър - 
19-и на Универсиадата 
в САЩ

Александра Фейгин зае 12-о мяс-
то в турнира по фигурно пързаляне 
на Зимната универсиада в Лейк Пле-
сид. Фигуристката ни събра 147,28 
т., като отстъпи от осмата си пози-
ция в кратката програма (58,34 т.), 
а във волната остана 15-а с 88,94 т. 
Титлата завоюва японката Маи Ми-
хара с 221,18 т., която бе втора след 
кратката програма, но изигра чиста 
волна и изпревари сънародничката си 
- световната шампионка Каори Са-
камото, която водеше след кратка-
та, но завърши с 217,42 т. С бронзов 
медал се окичи корейката Е-Лим Ким 
с 200,16 т. Представителят на Бъл-
гария при мъжете Лари Луполоувър 
завърши 19-и със сбор от 169,93 т.

СнимкаБТа

 
 
Бианка Андрееску  
връща от бекхенд 
топката на Марие 
Бузкова при победата 
с 6:2, 6:4 на старта 
в Мелбърн на 
“Аустрелиън Оупън”  
на Корт “1537”, на 
който нощес Григор 
Димитров (№28) игра  
с руснака Аслан Карацев 
(№80) в I кръг на 
турнира при мъжете

Автобусни 
неволи 
зА отборА 
нА ЦсКА
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160 000 лева за най-добрите 
спортисти на 2022 г.
нацеремонията„Галанашампионите”бяхаотличениимладисъстезатели

СнимкаммС

Наградените на церемонията “Гала на шампионите”

Призове за вангелов и рамазанов в сливен накратко

България може да 
спечели 15 квоти в плув-

ните дисциплини за 
Олимпиадата в Париж, 
обяви председателят 
на федерацията Георги 
аврамчев. Според него 
целта е постижима, за-

щото отборът е с голям 
потенциал. “когато ра-

ботиш със сърце, резул-

татите идват. В момента 
25 състезатели са на ла-

гер в Одрин, където има 
отлични условия за под-

готовка. Отборът е спло-

тен, а от юношите идват 
още качествени състеза-

тели и това ни прави оп-

тимисти. Вече се надява-

ме не само на финали в 
отделните дисциплини, 
а защо не и на медали”, 
каза аврамчев. Щафе-

тата на 4 по 200 метра 
свободен стил беше на-

градена за Отбор №1 на 
декември, след като Пе-

тър Мицин, калоян Бра-

танов, антъни иванов и 
Йордан янчев влязоха в 
големия финал на Све-

товното в малък басейн 
в Мелбърн за първи път 
в историята. “Вече се го-

вори с уважение за бъл-

гарското плуване. Започ-

ват да се съобразяват с 
нас, колкото и нескром-

но да звучи”, допълни 
аврамчев. “амбициите 
ми са големи, надявам 
се на още по-добри кла-

сирания с щафетите. Цел 
№1 през мен тази година 
е покриване на норматив 
за Олимпиадата”, каза 
Мицин. 

Плувците очакват 15 квоти за Париж


